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معاون شهردار اصفهان خبر داد:

رونمایی از سامانه حمل ونقل تقاضامحور

5

نخستین رویداد فناورانه و نمایشگاه ملی حمل ونقل دانش بنیان برگزارشد:

درخواست از دولت ها برای برنامه ریزی ویژه برابر ترافیک
6
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نماینده فلاورجان در مجلس شورای اسلامی:

 سؤال از وزرا در دستور کار مجلس
قرار گیرد

هشداری که در گفت و گو با دکترای رباتیک مطرح شد؛

 هنر در چنگال
هوش مصنوعی

نشست »اثرفرونشست زمین درمیراث فرهنگی وآثارتاریخی« برگزار شد:

 40 میلیون ایرانی
ساکن پهنه  فرونشست!
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معاون پرورشی و فرهنگی اداره کل آموزش و پرورش اصفهان:

قرار گرفتن 270 مدرسه در اختیار 
مجموعه های فرهنگی

چهره روز

شهردار اصفهان:

شهرداری به دنبال حل عالمانه 
مسائل است

2

شهردار اصفهان گفت: نگاه شهرداری حل عالمانه مسائل است، 
بر این اساس با تمام دانشگاه ها قرارداد باز بسته ایم.

علی قاسم زاده در حاشیه برگزاری رویداد حمل ونقل دانش بنیان 
در جمع خبرنگاران اظهار کرد: برای رفع مسائل شهر در حوزه 

حمل ونقل، محیط زیست و دیگر بخش های مختلف...

منبع: ایمنا

شکی نیست که رویدادهای شهری در مقیاس های  
ملی و بین المللی، مهم ترین عامل محرک توسعه 
است. زمانی که شهروندان اصفهانی بخواهند از حوزه 
گردشگری درآمد بیشتری داشته باشند، باید اقدامات 
جذابی در شهر صورت گیرد که بخش قابل توجهی از 

این اتفاقات در رویدادها گنجانده می شود.
به همین دلایل باید بتوانیم در فصول مختلف سال 
متناسب با ذائقه گردشگران رویدادهایی را تدارک 
ببینیم که در حال ساماندهی این رویدادها تحت عنوان 

تقویم گردشگری اصفهان هستیم.

اگر زیرساخت مناسب و مستقل از رویدادها را برای 
گردشگران فراهم کنیم، گردشگر احساس رضایت و 
ایمنی کرده و رغبت می کند که چند روزی در اصفهان 
ساکن شود؛ اگر بتوانیم ماندگاری گردشگر را توسعه 
دهیم، با هزینه کرد گردشگر، درآمدهای گردشگری 
شهر و شهروندان ارتقا می یابد. یک فرد می تواند 
نسبت به مکانی برای تحصیل تعلق پیدا کند و فردی 
نیز برای معیشت و اشتغال در شهر حاضر می شود که 
ممکن است نوع سکونت او نیز برای شهر تعریف شود.
همچنین در چنین روندهایی شهروندان دیگر شهرها 

باید با آوردن سرمایه مالی به اصفهان، محرک توسعه 
باشند؛ نه تنها اصفهان، بلکه هر شهر دیگری که 
چشم انداز توسعه داشته باشد، یکی از ابزارهای مورد 

استفاده جذب سرمایه گذار خارجی است.
به یاد داشته باشیم که سرمایه گذار خارجی لزوماً نباید 
از خارج از کشور بیاید، بلکه باید از خارج از شهر مورد 
نظر وارد شود؛ در سال های اخیر گاهی این موضوع 
برعکس شده است و سرمایه گذاران اصفهانی در شهر 
اصفهان سرمایه گذاری نمی کنند؛ این موضوع برای ما 

مطلوب نیست و باید این چرخه به روند خود بازگردد.

رویدادهای شهری مهم ترین عامل توسعه؛

نصف جهان می تواند گهواره گردشگری بشود

فرزانه امینی
سرمقالـــه

کارشناس ارشد جغرافیای محیط
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قیمت 7000 تومان

Almond Oil for Hair
روغن بادام برای مو

شرکت توزیع و حمل و نقل خاورمیانه )ملکو( در نظر دارد فروش تعداد 18 دستگاه خودرو 
کامیونت الوند، طبق شرایط ذیل، از طریق مزایده کتبی واگذار نماید.

جهت دریافت فرم شرکت در مزایده از ساعت 8 صبح الی 16 با شماره 09134008950 آقای 
توکلی یا 09120887569 آقای گلستانی تماس حاصل فرمایید.

مهلت شرکت در مزایده: از تاریخ شنبه مورخ 1402/2/16 لغایت دوشنبه مورخ 1402/2/18 
*لازم به ذکر است یک فقره چک بانکی به مبلغ 500/000/000 ریال جهت ضمانت شرکت در 
مزایده در وجه شــرکت اخذ می گردد و در صورت برنده نشدن عودت می گردد و همچنین 

فروشنده در رد یا قبول پیشنهادات مختار می باشد.

آگهی مزایده عمومی فروش خودرو

تعدادمدل خودروتناژ خودرونام خودروردیف

6139718 تنکامیونت الوند1



در شـــهر

Isfahan News
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نخسـتین مسـابقه ملی »نقشی برای 
شـهر« بـا برگـزاری آئیـن رسـمی 
اختتامیـه و سـخنرانی مشـاور وزیـر 
میراث فرهنگی، در کتابخانه مرکزی 
شـهرداری اصفهـان، بـه کار خـود 

پایـان خواهـد داد.
محمدعلی ایزدخواسـتی، مدیرعامل 
بهسـازی  و  نوسـازی  سـازمان 
شـهر اصفهـان و رئیـس مسـابقه 
ملـی نقشـی بـرای شـهر، بـا اعـام 
ایـن خبـر، تصریـح کـرد: »دکتـر 
محمدحسـن طالبیـان، مشـاور وزیر 
و  صنایع دسـتی  میراث فرهنگـی، 
گردشـگری، عضـو هیئت علمـی و 
دانشـیار گروه مرمت دانشـگاه تهران 
و عضـو گـروه تخصصـی معمـاری 
و شهرسـازی فرهنگسـتان هنـر، 
به عنـوان سـخنران ایـن مراسـم بـه 
ایـراد سـخنرانی خواهـد پرداخـت. 
و  طراحـان  از  تقدیـر  همچنیـن 
ایده پـردازان برگزیـده، رونمایـی از 
کتـاب مسـابقه و اهـدای گواهـی به 
شـرکت کنندگان منتخـب از جملـه 

برنامه هـای ایـن آئیـن اسـت.«
بـه گفتـه او، مسـابقه نقشـی بـرای 
شـهر، شـهریورماه 1400 بـا اعـام 
فراخـوان بـرای دریافـت ایده هـا و 
طرح های کاربـردی ملهـم از نقوش 
12 میـراث ملـی و جهانـی اصفهـان 
آغاز بـه کار کـرد و در رونـد برگزاری 
مسـابقه 3 کارگاه علمـی در راسـتای 
راهبـری طراحـان در مسـیر درسـت 
خلق اثر برگزار شـد. در پایـان مهلت 
ارسـال آثـار، 200 اثـر از 80 طـراح و 
ایده پرداز به دبیرخانه مسـابقه رسـید. 
جلسـات داوری اولیه و نهایی انتخاب 
آثار بـا حضـور داوران مسـابقه برگزار 
شـد و نتیجـه آن، انتخـاب آثـار 

برگزیـده بـود.
افـزود:  همچنیـن  ایزدخواسـتی 
»در آئیـن اختتامیـه از طراحـان و 
ایده پـردازان سـه اثـر برگزیـده، بـا 
اهـدای دیپلم افتخـار و جایـزه نقدی 
تقدیـر خواهـد شـد. همچنیـن بـه 
سـه اثـر منتخـب نیـز لـوح تقدیـر و 
جوایـز نقـدی اهـدا می شـود. کتـاب 
مسـابقه ملی نقشـی بـرای شـهر نیز 
دربردارنـده 28 اثـر منتخـب از 26 
هنرمنـد اسـت کـه در روز اختتامیـه 
از آن رونمایـی می شـود و کتـاب در 
اختیـار عاقه منـدان قـرار خواهـد 

» گرفـت.
سـه میـراث جهانـی بشـر )مسـجد 
شـیخ  مسـجد  اصفهـان،  جامـع 
لطـف الله و مسـجد امـام )جامـع 
عباسـی(( و 9 میـراث ملی ایـران )دو 
منار دردشـت، منار دارالضیافه، مقبره 
باباقاسم، مسـجد علی، امامزاده درب 
امـام، امامـزاده اسـماعیل، مسـجد 
آقانـور، بـازار و حمـام علی قلـی آقـا( 
ابنیـه ای بودنـد کـه در ایـن مسـابقه 
از طراحـان و ایده پـردازان خواسـته 
شـد، بـا مطالعـه نقـوش و آرایه های 
تزئینـی موجـود در ایـن بناهـا بـه 
ارائـه طرح هـای کاربـردی در زمینه 
گرافیـک محیطـی، زیباسـازی و 
محیـط  بـرای  شـهری  مبلمـان 

پیرامـون همیـن بناهـا بپردازنـد.
مسـابقه نقشـی برای شـهر، توسـط 
معاونـت شهرسـازی و معمـاری 
و سـازمان  اصفهـان  شـهرداری 
نوسـازی و بهسـازی شـهر اصفهان 
بـا همـکاری »فرهنگسـتان هنر« و 
»دفتـر نمایندگـی کمیسـیون ملـی 
یونسـکو در اسـتان اصفهان« برگزار 
شـده اسـت. مرتضی بخردی )معمار، 
مرمتگر، عکاس و مدرس دانشـگاه(، 
ابراهیـم حقیقـی )طـراح گرافیـک، 
عـکاس، مدیـر هنـری و مـدرس 
دانشـگاه( و مرتضـی نعمت الهـی 
)هنرمند مجسمه سـاز و مـدرس( نیز 

داوری آثـار را برعهـده داشـتند.
از عاقه منـدان بـه حضـور در آئیـن 
اختتامیـه مسـابقه ملی نقشـی برای 
شـهر، دعوت می شـود که پنجشـنبه 
14 اردیبهشـت ماه 1402 سـاعت 
9:30 صبـح بـه آدرس اصفهـان، 
کتابخانـه  باغ گلدسـته،  خیابـان 
مرکزی شـهرداری اصفهان، مراجعه 

ینـد نما

آئین اختتامیه »مسابقه 
ملی نقشی برای شهر« 

برگزار می شود

رئیس مسابقه ملی نقشی برای 
شهر:

خلبانان  گفت:  ارتش  هوانیروز  فرمانده 
پیشکسوت هوانیروز که در صحنه دفاع از 
ایران اسامی حماسه آفریدند، معلمان واقعی 
درسِ شرف و عزت و دفاع بودند و ما امروز 
نیز مفتخریم که لباس سربازی این عزیزان 

را به تن داریم.

امیر سرتیپ خلبان یوسف قربانی، به مناسبت 
»روز معلم« در مراسم گرامیداشت و تقدیر از 
استاد خلبانان برتر و اساتید برگزیده مهندسی 
نگهداری و تعمیر بالگردهای پایگاه های 
هوانیروز سراسر کشور در پایگاه هوانیروز 
شهید وطن پور اصفهان سخن می گفت، افزود: 

بزرگداشت روز معلم در هوانیروز ترجمان ارج 
نهادن به شوق و عشق اساتید پروازی و زمینی 
این نیرو در راه آموختن علم، دفاع و مهندسی 
پرواز همراه با ایمان و اخاص و ولایتمداری 

است.
وی سالگرد شهادت خلبان شهید علی اکبر 
شیرودی )هشتم اردیبهشت( را گرامی داشت 
و با یادآوری حماسه رژه هوایی هوانیروز در 
29 فروردین سالجاری و ارائه توانمندی ها 
و دستاوردهای ارتش در این نمایش توسط 
خلبانان جوان تصریح کرد: این نمایش قدرت، 
آمادگی خلبانان هوانیروز برای انجام هر 
ماموریتی در راه دفاع از کیان ایران اسامی 
همراه با تخصص، تعهد و ولایتمداری آنان را به 

منصه ظهور رساند.
امیر سرتیپ خلبان قربانی ادامه داد: در این 
پیوند از اساتید خلبان و حوزه فنی هوانیروز که با 
آموزه هایشان، درس تخصص و تعهد را در نسل 
جدید هوانیروز نهادینه کردند، تقدیر و بر تداوم 

این امر تاکید می کنیم.
به گزارش ایرنا، در این آیین از سرهنگ 
بازنشسته خلبان "آرتیم ملکیان" خلبان ارمنی 

هوانیروز ارتش و حماسه ساز سال های دوران 
دفاع مقدس که فعالیت های او از افتخارات 
هوانیروز در آن دوران محسوب می شود، تقدیر 

شد.
همچنین در این مراسم که از طریق وبینار در 
همه پایگاه های هوانیروز در سطح کشور در حال 
پخش بود، سرتیپ خلبان قربانی از استادان برتر 
خلبانی و مهندسی فنی با اهدای لوح و جایزه 

تقدیر بعمل آورد.
در ابتدای این مراسم نیز سرتیپ دوم خلبان علی 
اقلیمی فرمانده پایگاه هوانیروز شهید وطن پور 
اصفهان، گزارشی از اقدامات آموزشی و تربیتی 

این مرکز در حوزه های مختلف ارائه کرد.
مرکز آموزش هوانیروز شهید وطنپور اصفهان 
یکی از بزرگترین مراکز آموزشی بالگردی در 
جنوب غربی آسیا و تنها مرکز آموزش بالگردی 

در کشور به شمار می رود.
12 اردیبهشت سالروز شهادت استاد شهید 
مرتضی مطهری به نام "روز معلم" نامگذاری 
شده است و متناسب با این نامگذاری از 
فرهنگیان و معلمان آموزش و پرورش تجلیل 

می شود.

فرمانده هوانیروز:
خلبانان، معلمانِ واقعی درسِ شرف و دفاع از کشورند

9 دانشـجوی برتـر در عرصـه محیـط 
زیسـت موفـق بـه دریافـت لـوح تقدیـر 
هفتمیـن دوره جایـزه ملی محیط زیسـت 

دانشـجویان کشـور شـدند.
روابـط عمومی دانشـگاه صنعتـی اصفهان 
اعـام کـرد: هفتمیـن دوره جایـزه محیط 
زیسـت دانشـجویان کشـور بـا حضـور 

نمایندگان 30 دانشـگاه کشـور به میزبانی 
طبیعـی  منابـع  مهندسـی  دانشـکده 
دانشـگاه صنعتی اصفهـان برگزار شـد و 9 
دانشـجوی برتـر موفق بـه دریافـت جایزه 

ویـژه از ایـن رویـداد شـدند.
دبیـر برگـزاری هفتمیـن دوره جایـزه 
ملـی محیـط زیسـت دانشـجویان کشـور 

گفـت: در ایـن مراسـم، 9 دانشـجوی 
برتـر در پنـج بخـش رسـاله دکتـرا، پایان 
نامـه کارشناسـی ارشـد، ابـداع و اختـراع، 
حفاظـت از گونه هـای در معـرض خطـر و 
فرهنگ سـازی محیـط زیسـت معرفـی و 

تجلیـل شـدند.
محسـن احمدی افـزود: در ایـن رویداد ۵4 

طرح از 30 دانشگاه سراسـر کشور )دولتی، 
آزاد و غیرانتفاعـی( بـه دبیرخانـه ارسـال 
شـده بـود کـه بیشـتر طرح هـا مربـوط به 
گـروه دانشـجویان تحصیـات تکمیلـی 

)کارشناسـی ارشـد و دکتـرا( بود.
وی اظهـار داشـت: ایـن رویـداد بـه همت 
معاونـت دانشـجویی فرهنگـی و انجمـن 
علمـی دانشـکده منابـع طبیعـی هر سـال 
اردیبهشـت برگـزار می شـود تـا تـاش 
علمی و پژوهشـی دانشـجویان کشـور در 
عرصـه محیـط زیسـت مـورد تقدیـر قرار 
بگیـرد و فرهنـگ حفاظـت از طبیعـت در 

جامعـه دانشـگاهی ترویـج یابـد.
از جمله طرح هـای برگزیده در ایـن رویداد 
می تـوان بـه طـرح برگزیـده امیـد پوره ئی 
دانشـجوی دکتـرای شـیمی دانشـگاه 
بوعلی سـینا همدان اشـاره کرد کـه موفق 
به کسـب عنوان مقـام برگزیـده در بخش 
رسـاله برتـر شـد. ایـن طـرح بـا عنـوان 
"تصفیه پسـاب پالایشـگاه بـا فرایندهای 
همگـن فنتـون و پرسـولفات فعـال شـده 
با نـور فرابنفش و نـور خورشـید" موفق به 
کسـب افتخاراتـی همچـون ثبـت اختراع 
ملی با تأییدیـه بنیـاد ملی نخُبـگان، طرح 
پژوهشـی مـورد حمایـت شـرکت نفـت و 

انتشـار مقـالات متعـدد در مجـات معتبر 
ملـی و بین المللـی شـده اسـت.

مقـام برگزیـده بخـش پایان نامـه برتـر 
بـه دانشـجوی رشـته کارشناسـی ارشـد 
نقاشـی دانشـگاه تربیـت مـدرس اهـدا 
شـد کـه توانسـته اسـت بـا ارائـه پایـان 
نامـه "مطالعـه تطبیقـی نقاشـی معاصـر 
ایـران و نقاشـی معاصـر غـرب از منظـر 
آگاهی بخشـی نسـبت به مسـائل زیسـت 
محیـط"، رویکـردی نویـن و جـذاب بـه 
منظـور افزایش توجه به مشـکات محیط 

زیسـتی در حـوزه هنـر داشـته باشـد.
مقـام برگزیـده در بخـش ابـداع، اختـراع 
و نـوآوری بـه محمـد قدیانـی دانشـجوی 
کارشناسـی ارشـد مهندسـی شـیمی از 
دانشـگاه علـوم و تحقیقـات تهـران اعطـا 
شـد که موفق به اختـراع دسـتگاه و فرایند 
جداسـازی پیشـرفته سـیالات شـیمیایی 
امتـزاج ناپذیـر بـا قابلیـت چندمنظـوره 
شـده اسـت. این طـرح رُتبـه سـوم جایزه 
مصطفـی را بدسـت آورده و دارای تأییدیه 
 )US-Patent( ثبت اختراع بین المللـی

اسـت.
همچنـن از تـاش محمـد محمدنـژاد 
دانشـجوی کارشناسـی ارشـد مدیریـت 

شـهری از دانشـگاه ارومیه بـرای حفاظت 
از گونه هـای در معـرض خطـر انقـراض 
مانند میـش مرغ )پرنده ای که در فهرسـت 
سـرخ اتحادیـه بین المللـی حفاظـت از 
طبیعـت قـرار دارد( در بخش دانشـجویان 
فعـال محیـط زیسـتی در زمینـه حفاظـت 
از گونه هـای در معـرض خطـر انقـراض، 

تقدیـر بعمـل آمـد.
جایـزه ویـژه عضویـت و همـکاری فعـال 
بـا انجمن هـای علمـی و سـازمان های 
مـردم نهـاد در زمینـه ترویـج فرهنـگ 
 2 بـرای  زیسـت  از محیـط  حفاظـت 
دانشـجوی فعـال محیـط زیسـت از دیگر 
جوایـز ایـن دوره از جایـزه ملـی محیـط 
زیسـت دانشـجویان کشـور بـود کـه بـه 
ارغـوان گرانمایـه دانشـجوی کارشناسـی 
ارشـد علـوم و مهندسـی محیـط زیسـت 
از دانشـگاه صنعتـی اصفهـان و مدینـه 
سـاعد دانشـجوی دکترای زمین شناسـی 
اقتصادی از دانشـگاه شـهید چمـران اهواز 

اهـدا شـد.
جایـزه ملـی محیـط زیسـت دانشـجویان 
کشـور بـه مناسـبت "روز جهانـی زمیـن 
پـاک" و بـا توجه به نقـش دانشـجویان در 
حل مسـائل محیط زیسـت اعطا می شود.

روابط عمومی دانشگاه صنعتی اصفهان اعلام کرد:

معرفی برگزیدگان هفتمین جایزه ملی محیط زیست کشور

نمایش »بیوه های غمگین سالار جنگ« که روایت جامعه ای بیگانه با هویت 
خویش است، به تأثیر منفعت طلبی بر ازبین رفتن فرهنگ جمعی اشاره دارد و 

این روزها در تالار هنر اصفهان به روی صحنه رفته است.
افرا جبارزارع به ایسنا گفت: نمایش »بیوه های غمگین سالار جنگ« نوشته 
محمدامیر یاراحمدی و داستانی از زندگی سه هَوو را روایت می کند که برای 
حفظ اموال همسر مرحومشان، مجبور به مخفی کردن مرگش در بین مردم 
شده و برای ادامه این بازی، به تحمل اجبارها و چپاول های پیشکار خانه مجبور 
می شوند. او ادامه داد: دلیل اصلی انتخاب این متن در ابتدا دیالوگ نویسی جذاب و 
گره افکنی های نویسنده و دغدغه مندی اجتماعی او نسبت به زنان بود و جذابیت 
اینکه سه کاراکتر علی رغم اینکه به شدت باهم تفاوت دارند، ولی باوجود تمام 

این تفاوت ها و تناقض ها، مجبور به زیست در کنار یکدیگر هستند.
این کارگردان گفت: درواقع نمایش »بیوه های غمگین سالار جنگ« روایت 
سه زن، سه همسر و سه بیوه است که برای بقا و ادامه حیات تاش می کنند، 
گاه می جنگند، گاه تخریب و گاه توطئه می کنند. جبارزارع افزود: این نمایش، 
برشی از تاریخ ایران زمین است اما ما نمی دانیم در کجا و در چه زمانی رخ می دهد 
و گویی تک تک این آدم ها در زمان و مکان و هیاهوی خودشان گم شده اند. این 
نمایش »بیوه های غمگین سالار جنگ« غمگین نیست و مانند زندگی، غم و 
شادی را توأمان دارد و کاراکترها در کنار هم زیست می کنند. او با بیان اینکه 
در دراماتورژی متن و انتخاب نام نمایش، دخالتی صورت نگرفته و تماماً از 
نمایشنامه امیریاراحمدی استفاده شده است، گفت: ما در پرداخت و ساخت 
اجرا به واسطه متن، کاراکترها را با برداشت و تحلیل خودمان پرداخت کردیم 
و اجرا ترکیبی از سبک مینی مان و گروتسک با بازی هایی در سبک رئالیسم 
جادویی است. کارگردان نمایش »بیوه های غمگین سالار جنگ« بیان کرد: 
در این نمایش، نفیسه رازی، مریم بهروز، شادی تیموری، علی مهدی زاده و 
رضا محمدیان با ایفای نقش پرداخته اند، تهیه کننده آن مرجان بهرام است، 
علی مهدی زاده و نگین مظاهری دستیاران کارگردان و سارا سهیلی به عنوان 
منشی صحنه حضور دارند. جبارزارع افزود: این اولین اجرا از نمایشنامه نمایش 
»بیوه های غمگین سالار جنگ« در اصفهان است اما در سال 9۵ سه تک اجرا از 
این متن توسط گروه پارکینگ به کارگردانی شهاب الدین حسین پور در مجموعه 
فرشچیان به روی صحنه رفته بود. به گزارش ایسنا، نمایش »بیوه های غمگین 
سالار جنگ« تا سوم خردادماه هر شب ساعت 20: 4۵ در تالار هنر، واقع در 
خیابان لاله جنوبی، انتهای خیابان قدس، پارک لاله، تالار هنر، سالن تماشا به 
روی صحنه است و عاقه مندان می توانند برای تهیه بلیت این نمایش به سایت 

گیشه 8 مراجعه کنند.

نمایش »بیوه های غمگین سالار جنگ« که روایت 
جامعه ای بیگانه با هویت خویش است، به تأثیر 
منفعت طلبی بر ازبین رفتن فرهنگ جمعی اشاره 
دارد و این روزها در تالار هنر اصفهان به روی صحنه 

رفته است.

این نمایش روایت بیگانگی 
با هویت است

کارگردان نمایش »بیوه های غمگین سالار جنگ«:

گفت و گو

معاون پرورشـی و فرهنگی اداره کل 
آمـوزش و پـرورش اصفهـان از در 
اختیار گذاشـتن 2۷0 باب مدرسه در 
اسـتان برای مجموعه های فرهنگی 
بسـیج و مسـاجد در اوقـات فراغـت 

تابسـتان امسـال خبر داد.
مهـدی نـم نبـات افـزود: مدارسـی 
کـه در اختیـار بسـیج و مسـاجد قرار 
می گیـرد از جملـه مـدارس عـادی 
اسـتان به لحاظ دارا بودن تجهیزات 
محسـوب می شـود، زیـرا بخاطـر 
تورم و مسـوولیت نمی تـوان مدارس 
خاصی کـه دارای امکانات هوشـمند 

هسـتند را واگـذار کنیم.
وی اظهـار داشـت: نهادهایـی کـه 
تمایـل بـه اسـتفاده از ایـن مـدارس 
و  فرهنگـی  برنامه هـای  بـرای 
مذهبـی تابسـتان دارنـد، بایـد از 
اداره کل فرهنـگ و ارشـاد اسـامی 
یا سـازمان تبغیات اسـامی تأییدیه 
دریافـت و بـه آمـوزش و پـرورش 

ارائـه کننـد.
معاون پرورشـی و فرهنگی اداره کل 
آمـوزش و پـرورش اصفهـان افزود: 
با توجـه به اینکـه اسـتفاده از فضای 
مدارس توسـط دیگر نهادهـا هم به 
نفع فعالیت های فرهنگـی آموزش و 
پـرورش و هم به نفـع مجموعه های 
فرهنگـی و مذهبـی اسـت، ایـن 
امکان مشـروط بـه داشـتن تأییدیه 
برای ایـن مجموعه ها فراهم اسـت.

در  شرط  تنها  شد:  یادآور  وی 

اختیار گذاشتن این مدارس برای 
مجموعه های فرهنگی، رعایت چند 
نکته از جمله خودداری از برنامه هایی 
که موجب نارضایتی همسایه های در 
جوار مدارس می شود، وارد نکردن 
خسارت به مدارس و رعایت بیت 
المال در استفاده صحیح از انرژی 

شامل آب و برق است.
نـم نبـات همچنیـن بـا اشـاره بـه 
اوقـات  برنامه هـای  نام گـذاری 
فراغت امسـال بـا عنوان "تابسـتان 
بـا ولایـت"، علـت ایـن نام گـذاری 
را قـرار گرفتن اعیـاد قربـان، غدیر و 
ماه های محـرم و صفـر در این مدت 

عنـوان کـرد.
فرآیند  یکسری  شد:  یادآور  وی 
و رویداد شامل کاس های سنتی 
و همچنین رویدادهای اجتماعی و 
مناسبتی از جمله پیاده روی همگانی 
در تمامی پایگاه های اوقات فراغت 
استان درعید قربان، بحث نقاشی در 
روز عید غدیر، ضیافت همگانی در 
روز حجاب و عفاف شامل برنامه های 
"مادر دختری و پدر و پسری"، 
کتابخوانی همگانی در ایام محرم و 
برنامه احلی من العسل در ماه محرم 
و اردوی خانوادگی در هفته دولت 
برای دانش آموزان در نظر گرفته 

شده است.
معاون پرورشـی و فرهنگی اداره کل 
آموزش و پـرورش اصفهـان با تاکید 
بر حمایت از مسـاجد در ایام محرم و 

صفر گفت: در محرم تابسـتان سـال 
گذشـته 192 بـاب مدرسـه در اختیار 
مسـاجد و هیات های مذهبـی برای 
برپایـی برنامه هـای عـزاداری قـرار 

. فت گر
وی گفـت: مسـاجد و هیات هـای 
مذهبی می تواننـد برای دایـر کردن 
موکـب از فضـای بیرونی مـدارس، 
سـرویس بهداشـتی و امکانات آب و 

بـرق اسـتفاده کنند.
نم نبات یادآور شـد: در سـال گذشته 
پـس از 2 سـال تعطیلـی فعالیت هـا 
به دلیـل شـرایط کرونایـی، 2 هـزار 

و 10 پایگاه شـامل 282 پایگاه ثابت 
در مـدارس، کانون هـای فرهنگـی 
تربیتـی، دارالقرآن هـا، پژوهـش 

سـراها و ورزشـگاه ها دایـر شـد.
عـاوه  کـرد:  خاطرنشـان  وی 
بـر آن پایگاه هـای تشـکل های 
اتحادیـه  ماننـد  دانش آمـوزی 
انجمن های اسـامی و بسیج دانش 
آمـوزی، هـال احمـر و سـازمان 
دانـش آمـوزی بـه ایـن مجموعه ها 
اضافـه شـد و در مجمـوع حـدود 
3۵3 هزار دانـش آمـوز از فعالیتهای 

تابسـتانه بهـره منـد شـدند.

معاون پرورشـی و فرهنگی اداره کل 
آمـوزش و پـرورش اصفهان یـادآور 
شـد: بخش عمده ای از این پایگاه ها 
بـه برگـزاری دوره هـای تعمیـق و 
تثبیت یادگیـری برای جبـران عقب 
افتادگـی تحصیلـی دانـش آمـوزان 

اختصـاص داشـت.
وی خاطرنشـان کـرد: امسـال بـه 
دلیل اینکـه بحـث تعمیـق و تثبیت 
یادگیـری برپا نمی شـود، برنامه های 
اوقـات فراغـت تنهـا در سـطح 282 
پایگاه ثابـت در مـدارس و فضاهای 
آمـوزش و پـرورش اجـرا می شـود.

قرار گرفتن ۲۷۰ مدرسه در اختیار مجموعه های فرهنگی
معاون پرورشی و فرهنگی اداره کل آموزش و پرورش اصفهان:
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شـهردار اصفهـان گفـت: نگاه شـهرداری حـل عالمانه مسـائل اسـت، بـر این 
اسـاس با تمـام دانشـگاه ها قـرارداد بـاز بسـته ایم. علـی قاسـم زاده در حاشـیه 
برگزاری رویـداد حمل ونقـل دانش بنیان در جمـع خبرنگاران اظهار کـرد: برای 
رفـع مسـائل شـهر در حـوزه حمل ونقـل، محیـط زیسـت و دیگـر بخش های 
مختلف راهـی جز کمـک گرفتـن از بخـش علمـی و فناورانـه نداریـم، در این 
راسـتا امـکان همـکاری بـا شـرکت های دانش بنیـان فراهم شـده اسـت. وی 
افزود: در شـهرداری مسئله شناسـی را در دسـتور کار قـرار دادیم، بر این اسـاس 
شـرکت های دانش بنیان یا بـرای حل ایـن مسـائل، راهکار ارائـه داده انـد یا در 

حال کار روی آن هسـتند، بنابرایـن در آینده شـاهد اتفاقات جدیـد خواهیم بود.
شـهردار اصفهـان تصریـح کـرد: نگاه شـهرداری حـل عالمانه مسـائل اسـت، 
بـر این اسـاس بـا همـه دانشـگاه ها بـرای حل مسـائل قـرارداد بـاز بسـته ایم، 
لذا مشـکات پردردسـر دیگر بخش ها برای بسـتن قـرارداد را نداریـم از این رو 
می توانیم کار پژوهشـی را با سرعت آغاز کنیم. وی خاطرنشـان کرد: در راستای 
حمایـت از شـرکت های دانش بنیـان بـا تأمیـن محـل، آن هـا را یـاری کردیم، 
آن ها نیز آماده هسـتند برای در رفع مسـائل شـهری ما را یاری کنند. قاسـم زاده 
تصریح کـرد: سـال گذشـته نیـز بـر اسـاس فرمایـش مقـام معظم رهبـری و 

نام گذاری سـال، شـورای اسـامی شـهر اصفهان، شـهردار را بـه بهره مندی و 
اسـتفاده از شـرکت های دانش بنیان موظـف کرد. شـهردار اصفهان در حاشـیه 
بازدید از نمایشـگاه حمل ونقل دانش بنیان اظهار کـرد: این اتفاقـات و رویدادها 
زمینه سـاز و مقدمـه ایجـاد شـهر هوشـمند اسـت کـه مـردم بـا شـاخص ها و 
ویژگی هـای آن می شـوند. وی دربـاره تأخیـر در تدوین طرح جامـع حمل ونقل 
اصفهان گفـت: مطالعات طـرح این طـرح به دلیـل شـیوع کرونا در سـال های 
گذشـته با تأخیر مواجه شـد امـا در حال حاضر در دسـت انجام اسـت و تـا پایان 

امسـال خروجی طـرح را خواهیم داشـت.

شهرداری به دنبال 
حل عالمانه مسائل 
است

شهردار اصفهان:

خبر اول

ISFAHAN
N E W S
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شهرستان

Isfahan News

اردستان  شهرستان  برق  اداره  رئیس 
برق  اداره  استانی  سوم  رتبه  کسب  از 
نیروگاه های  ایجاد  در  شهرستان  این 

خورشیدی خبر داد.
خبری  نشست  در  قاسمی  محسن 
در  ما  همکاران  زحمات  داشت:  اظهار 
نیست  آشکار  عام  ملاء  در  برق  اداره 
انجام می شود  و زمانی که خاموشی ها 
زحمات کار این عزیزان بیشتر مشخص 
می شود و دغدغه این را دارند که مردم 
نداشته  را  مشکلی  برق  موضوع  در 

باشند.
وی افزود: اداره برق شهرستان اردستان 
مشکلات  به  توجه  با  گذشته  سال  در 
امکانات  داشت،  وجود  که  نقدینگی 
ما  دست  به  دیرتر  برق  توزیع  اولیه 
می رسید اما باز هم فعالیت های خوبی 
در همین خصوص  دادیم که  انجام  را 
در سطح  وات   80 چراغ  دستگاه   500
بر  بالغ  که  شد  تعویض  شهرستان 
یک  و  داشت  هزینه  ریال  میلیارد   25
و  گرفت  صورت  خوبی  جهادی  کار 
معابر  خاموشی  مشکل  حدودی  تا 

شهرستان اردستان برطرف شد.
اردستان  شهرستان  برق  اداره  رئیس 
کیلومتر   80 نصب  گذشته  سال  گفت: 
منطقه  در  را  ضعیف  فشار  کابل  سیم 
هزار  یک  نصب  همچنین  و  داشتیم 
آل  به  وات   20 چراغ  دستگاه   150 و 
ای دی انجام شد و نقاط روستایی هم 
محروم  معابر  روشنایی  نعمت  از  که 
همت  به  را  روستا   17 توانستیم  بودند 
کنیم  برطرف  را  مشکلشان  همکاران 
جدید  مشترک   115 به  برق رسانی  و 

انجام شد.
نیروگاه های  موضوع  افزود:  وی 
اردستان  شهرستان  در  خورشیدی 
در  واحد   54 ایجاد  با  و  شد  پیگیری 
شهرستان  توانستیم  خصوص  این 
اردستان را تا رتبه سوم ارتقاء دهیم و 
همچنین برای مطالبات روشنایی معابر 
و حوادث در سال گذشته بالغ بر شش 
هزار تماس تلفنی ثبت شد و تعداد 710 

انشعاب جدید هم صورت گرفت.
که  تماس هایی  کرد:  بیان  قاسمی 
توسط  می شود  گرفته  حوادث  برای 
مستقر  نقطه  سه  در  که  گروه  چهار 
می کنند  پیگیری  را  موضوعات  داریم 
در  و  دارند  خدمت رسانی  مردم  به  و 
یک  هم  مشترکین  خاموشی  موضوع 
هزار و 700 مورد به ثبت رسیده است 
روشنایی  برای  مصرفی  لامپ های  و 
در  و  مورد  هزار  پنج  از  بیش  معابر 
موضوع حوادث ترانس ها هم 57 مورد 
انجام و 67 مورد سرقت از لوازم جانبی 
انجام شده  این شهرستان  برقی سطح 
که نهایت بعد از 24 ساعت مشکلاتی 
اصلاح  آمده  وجود  به  شبکه  برای  که 

شده است.
اردستان  شهرستان  برق  اداره  رئیس 
شبکه  هوشمندسازی  خصوص  در 
سه  کرد:  تاکید  شهرستان  برق 
این  و  شد  نصب  مخصوص  دستگاه 
داشت  لازم  را  بالایی  اعتبار  اقدام 
و  جذب  را  آن  اعتبارات  توانستیم  که 
توسط پیمانکاران اجرا شد که به ما در 
معیوب  شبکه های  جداسازی  خصوص 

کمک می کند.
می توانند  مردم  کرد:  تصریح  وی 
اداره  از  تمامی خدماتی که می خواهند 
نرم افزار  نصب  با  کنند  دریافت  برق 
برق من به این مهم برسند و مردم با 
برق و رسیدن  صرفه جویی در مصرف 
از  بعد  که  کنند  برق تلاش  الگوی  به 
بالا  تساعدی  مبالغ  مصرف  الگوی 
می رود و در توان پرداخت مردم نخواهد 
بود و ضرر سهمگینی به خود مشترکین 
الگوی مصرف  وارد می شوند که برای 
 17 گذشته  سال  به  نسبت  قیمت ها 

درصد افزایش قیمت داشته است.
که  ایمنی هایی  با  افزود:  قاسمی 
همکاران در اداره برق رعایت کرده اند 
بیش از یک هزار و 200 روز را بدون 
برق  امور  فنی  پرسنل  برای  حادثه 
سپری شده است و طبق قانون هر چند 
کمبودهای  منظور  به  جلساتی  مدت 
پیگیری  شهرستان  برق  و  پرسنل 
می شود که جدیداً سه دستگاه خودروی 
برق  اداره  ناوگان  به  تجهیزات  با  مزدا 
و  می شود  اضافه  اردستان  شهرستان 

قدرت خدمات دهی هم بالا می رود.

رئیس اداره برق شهرستان اردستان 
خبر داد:

کسب رتبه سوم استانی 
اردستان در ایجاد 

نیروگاه های خورشیدی

گزارش

ISFAHAN
N E W S

هرچند اسـتان اصفهان رتبـه اول تولید ماهیان زینتی 
و رتبه سـیزدهم تولید ماهیان خوراکی در استخرهای 
دومنظـوره را در کشـور دارد امـا با مشـکلات فراوانی 
ازجملـه نبود اتحادیه و تشـکل های شـیلاتی، کمبود 
کاهـش  آبزیـان،  خـوراک  غذایـی  منابـع  و  نهـاده 
کیفیـت خـوراک آبزیـان، افزایـش قیمـت نهاده هـا، 
نقدینگـی و  خشک سـالی و عدم بارش هـا، مشـکل 
نبـود سـرمایه درگردش، همکاری ضعیـف بانک ها در 
اعطـای تسـهیلات، کاهش اعتبـارات عمرانی بخش 
شـیلات، کاهـش نیروی کارشناسـی بخش شـیلات 
نـرم  دسـت وپنجه  تولیـد  انگیزه هـای  کاهـش  و 
می کنـد. بااین وجود سـرمایه گذاری بـرای تولید تخم 
چشـم زده ماهـی قـزل آلا به عنـوان یـک محصـول 
اسـتراتژیک اسـتان و مانعی برای خروج ارز از کشـور 
به عنـوان  آن  از  به جایگاهـی رسـیده کـه می تـوان 
مهم تریـن دسـتاوردهای اسـتان اصفهـان در بخـش 

آبزیـان در دوران خشک سـالی یـاد کـرد.
اسـتان  در  لب شـور  و  شـیرین  آب  منابـع  وجـود 
قنات هـا،  ازجملـه رودخانه هـا، چشـمه ها،  اصفهـان 
دریاچه هـای طبیعـی و غیرطبیعـی و همچنیـن انواع 
اسـتخرهای دومنظـوره ذخیـره آب کشـاورزی بـرای 
مدیریـت بحـران خشک سـالی، اسـتان اصفهـان را 
بـرای  مناسـبی  زیرسـاخت های  و  پتانسـیل  دارای 
تولیـد آبزیان کرده اسـت. داشـته های اصفهـان برای 
تن ماهیـان  هـزار   10 تـا  باعث شـده  آبزی پـروری 
خوراکـی که نسـبت به برنامه مصوب ششـم افزایش 
۳5 درصـدی را داشـته در ایـن اسـتان تولیـد شـود.

تولیـد انـواع ماهیـان زینتی، ایجـاد اشـتغال در حوزه 
و  چهارهـزار  حـدود  بـرای  اسـتان  در  آبزی پـروری 
426 نفـر، تولیـد ماهیـان خاویـاری و تولیـد بیـش از 
40 کیلوگـرم خاویـار، تولید بیـش از ۳0 میلیون تخم 

چشـم زده ماده ماهی قزل آلا، تولیـد آبزیان در خارج از 
فصل معمـول تولیدمثل با اجـرای برنامه های اصلاح 
نـژاد، تولیـد بیـش از 65 میلیـون قطعـه بچـه ماهی 
قـزل آلا و صـادرات آن بـه سـایر اسـتان های کشـور 
ازجمله پیشـرفت های اسـتان اصفهـان درزمینه تولید 

آبزیان اسـت.
بـه گفتـه محمدرضـا عباسـی، مدیـر شـیلات و امور 
اسـتان اصفهـان،  آبزیـان سـازمان جهادکشـاورزی 
ایجـاد زیرسـاخت راه اندازی شـهرک ماهیان صنعتی 
اسـتان اصفهان، اسـتفاده از آب های لب شـور در تولید 
ماهـی قـزل آلا و صـدور مجوزهـای ایجـاد زنجیـره 
ارزش تولید آبزیان خوراکی در کشـور از دسـتاوردهای 
شـاخص اسـتان در حـوزه آبزی پروری اسـت. کپور و 
آمور، ماهی آزاد پرورشـی، ماهیان خاویاری پرورشـی 
و دریایـی و قزل آلا ماهی های پرورشـی تولید اسـتان 

اصفهان هسـتند.
سـمیرم، فریدون شـهر، گلپایـگان و ورزنه قطب تولید 
ماهی های سـرد آبی و اصفهـان، نایین، خوروبیابانک، 
اردسـتان مبارکـه کاشـان، گلپایـگان قطـب تولیـد 
ماهی های گـرم آبـی و کاشـان، نجف آبـاد و اصفهان 
قطـب تولید ماه های زینتی اسـتان هسـتند. در سـال 
آب هـای  در  قـزل آلا  ماهیـان  تولیـد  سـهم   1400
در  تولیـدات  بقیـه  و  تـن  از 2500  بیـش  لب شـور 
آب های شـیرین انجام شـد. همچنین در سال یادشده 
1470 تن ماهیان گـرم آبـی )کپـور ماهیـان( در منابع 
آبـی طبیعـی و دریاچه ها و انـواع اسـتخرهای ذخیره 

آب و دومنظـوره کشـاورزی اسـتان تولید شـد.
بـه گفته عباسـی در اسـتان اصفهـان تعـداد 20 واحد 
فـرآوری و کنسـرو آبزیـان و ۳ واحـد کارخانه خوراک 
آبزیـان هم به عنـوان صنایع تبدیلـی و جانبی فعالیت 
شـیلاتی  آبزی پـروری  تولیـدات  کل  ارزش  دارنـد. 

اسـتان در سـال 1400 به غیـراز صنایـع فـرآوری و 
صـادرات بیـش از 10 هزارمیلیاردریـال بوده اسـت.

تولید با آب باران
حـدود 50 درصـد تولیـد ماهیان خوراکی اسـتان 
اصفهان به سیسـتم های ذخیره بارانی وابسـته اسـت 
و بنابرایـن میـزان تولیـد محصولات آبزی در اسـتان 

بـا بارش باران نسـبت مسـتقیم دارد.
به رغـم  اصفهـان  اسـتان  »در  می گویـد:  عباسـی 
کم آبی هـا، تـلاش شـد بهـره وری از آب هـای موجود 
ارتقـا یابـد. ازجملـه اولویت هـای 10 گانـه شـیلات 
اسـتان اصفهـان می تـوان بـه ارتقـای بهـره وری از 
منابـع آبـی موجـود شـامل منابـع خـرد، دریاچه هـا 
تولیـدات  از  بخشـی  کـرد.  اشـاره  رودخانه هـا  و 
آبزی پـروری در اسـتخرهای ذخیـره آب کشـاورزی 
انجام می شـود. آن ها اسـتخرهای دومنظوره هسـتند 
که برای ذخیره آب مصرف کشـاورزی ساخته شـده و 
به سیسـتم تحت فشـار مجهز شـده و در کنار استفاده 
از ایـن ذخیـره آب برای کشـاورزی، تولیـد آبزیان هم 

داریم«.
در اسـتان اصفهـان علاوه بـر تولیـدات آبزی پـروری، 
مراکـز فـرآوری و صنایع شـیلاتی نیـز در این چرخه 
فعـال هسـتند. همچنیـن بیـش از 10 مـورد بازارچه 
تخصصـی آبزیـان و مراکـز عرضه زنده، انـواع آبزیان 
جنـوب و پرورشـی را در اختیار مصرف کننـدگان قرار 

می دهنـد.
مدیر شـیلات و امور آبزیان سـازمان جهادکشـاورزی 
»اسـتان  کـه  می دهـد  توضیـح  اصفهـان  اسـتان 
اصفهـان یـک دهـه اسـت بـا برنامه ریـزی مناسـب 
در تولیـد ماهیـان زینتـی رتبـه اول را دارد و امـروز 
70 میلیـون قطعـه ماهیـان زینتـی در اسـتان تولیـد 

در  اصفهـان  »رتبـه  می گویـد:  عباسـی  می شـود.« 
تولیـد ماهـی خوراکـی شـاید سـیزدهم و چهـارده ام 
و پانزدهـم باشـد، چـون محدودیـت منابـع آبـی و 
خشک سـالی داریـم نتوانسـتیم رتبـه بالایـی کسـب 
کنیـم امـا در تولیـد ماهیان زینتـی چـون آب زیادی 
نمی خواهـد رتبـه اول را در یـک دهـه اخیـر داشـته 

و داریـم«.

داستان بازار ماهی اصفهان
آن طـور که عباسـی می گویـد با فرهنگ سـازی 
ماهیـان  تخصصـی  بازارهـای  ایجـاد  و  انجام شـده 
خوراکـی و وجـود بیـش از 20 واحـد عرضـه آبزیـان 
به صـورت منجمـد و زنـده پرورشـی، سـرانه مصرف 
آبزیـان در اصفهـان بـه 11 کیلوگرم رسـیده و این در 
حالی اسـت که مصـرف ماهی در سـال های دهه 70 
زیـر دو کیلوگرم بوده اسـت. سـرانه مصـرف ماهی در 
کشـور 1۳ کیلو و در کشـورهای توسـعه یافته دوبرابر 

ایـن نرخ اسـت.
در بـازار اصفهـان تنـوع در آبزیـان نسـبت بـه سـایر 
بـوده ۳5  بالاتـر  دام هـا  و  ماننـد طیـور  گوشـت ها 
گونـه آبزیـان در اسـتان توزیـع می شـود و می تـوان 
گفـت اصفهـان ترانزیـت توزیـع آبزیـان محسـوب 
می شـود. عباسـی تاکیـد می کنـد: »اصفهـان بارانداز 
خوبـی برای ماهـی و آبزیـان دارد که در ایـن بارانداز 
علاوه بـر اینکـه ماهـی وارد می شـود بـه اسـتان های 
می شـود.  صـادر  نیـز  کشـور  از  خـارج  و  دیگـر 
بازارهـای  اسـتان هـم در  بـه  وارداتـی  ماهی هـای 

تخصصـی ماهـی عرضـه می شـوند«.
اصفهـان نه تنهـا بارانداز تولیدات سـایر استان هاسـت 
کـه بـه اسـتان ها و کشـورهای هـدف هـم ماهـی 
خوراکـی و تزئینـی صـادر می کنـد به طوری کـه در 

سـال 1۳۹۹ بیـش از 1500 تن انـواع ماهیان دریایی 
و پرورشـی بـاارزش بیـش از 5.۹ میلیـون دلار صادر 

. شد
اما سـهم مردم اصفهـان از این تولیـدات تقریباً ناچیز 
اسـت. تنها ماهی پرورشـی تولید اصفهان که در اکثر 
واحدهـای صنفی وجود دارد، قزل آلا اسـت که آن هم 
بـه دلیـل گرانـی از سـفره مـردم حذف شده اسـت. 
قیمـت هـر کیلـو ماهـی قـزل آلا کـه بهار سـال قبل 
 200 بـه  شـب عید  بـود،  هزارتومـان   1۳0 حـدود 
هزارتومـان رسـیدو امـروز قیمـت آن کمتـر از 240 

نیسـت. هزارتومان 
مسـئول یکـی از بازارچه هـای عرضـه ماهـی سـطح 
شـهر دربـاره وضعیـت توزیـع و فـروش ماهـی تولید 
در  ماهـی  نبـود  دلیـل  »بـه  می گویـد:  اصفهـان 
اصفهـان، عمده تریـن آبزیـان از جنـوب کشـور وارد 
اسـتان می شـود و احتمـالًا افزایـش هزینـه کرایـه 
حمل ونقـل از بندرگاه هـا دلیـل گرانی ماهی اسـت«.

به تازگـی آرش نبـی زاده، مدیرعامـل اتحادیـه تعاونی 
ماهیـان سـرد آبی علت کاهـش تقاضای قـزل آلا در 
کشـور را بـه یکـی از خبرگزاری های رسـمی کشـور 
این گونـه توضیـح داده: »قیمـت ایـن ماهـی در توان 
خریـد مردم نیسـت. همچنیـن قیمت ماهـی قزل آلا 
در بـازار داخلـی نیـز حتـی به انـدازه قیمت تمام شـده 
تولید نیسـت، بـه همین دلیـل تولیدکننـدگان تمایل 
دارنـد محصـولات خـود را صـادر کننـد.60 تـا 70 
درصـد قیمـت تمام شـده تولیـد مربـوط بـه خـوراک 
ارز  اسـت. وقتـی خـوراک بـر اسـاس نوسـان های 
تغییـر می کنـد و حمایتـی از ایـن بخـش نمی شـود 
تولیدکننـدگان مجبور می شـوند خـوراک آبزیان خود 
را از بـازار آزاد خریـداری کننـد کـه قیمـت محصول 

نهایـی نیـز بالا مـی رود«.

گزارش

سهم شهروندان از ماهی تولیدشده در اصفهان چقدر است؟

امکان تولید ثروت در یک استان خشک

نماینـده فلاورجـان در مجلـس شـورای اسـلامی خواسـتار قـرار گرفتـن 
سـوالاتش از وزرا در دسـتور کار کمیسـیون ها و صحـن علنـی شـد.

سـید ناصـر موسـوی لارگانی در جلسـه علنی مجلس شـورای اسـلامی با 
تبریـک روز معلـم در تذکـری بـر لـزوم اجرای درسـت و کامـل رتبه بندی 

معلمان تاکیـد کرد.
وی همچنیـن در تذکـر دیگری گفت: سـؤال از وزرا در صحن اعلام وصول 
شـده امـا هیئت رئیسـه سـلیقه ای عمـل کـرده و می گویـد به دلیـل اینکه 

نماینـده ای یـک بـار در صحن سـؤال مطـرح کرده دیگـر نمی تواند سـؤال 
خـود را طـرح کنـد. سـؤال ها باید براسـاس اعـلام وصـول در صحن علنی 

در دسـتورکار قرار بگیرد.
موسـوی لارگانـی اضافـه کـرد: قـرار بود سـؤال در دسـتور کیمسـیون قرار 
گیـرد امـا بـه دلیل سـفر اسـتانی وزیر طرح سـؤال از دسـتورکار خارج شـد 
حـال اینکـه طبـق آئین نامه اگر وزیری سـفر خارج از کشـور داشـته باشـد 
بایـد سـؤال از دسـتورکار کمیسـیون خـارج شـود امـا برای سـفر اسـتانی و 

کارهای غیرضروری نمی توان سـؤال را در دسـتورکار کمیسـیون قـرار نداد. 
لازم اسـت تـا بـه این موضوع رسـیدگی شـود.

علـی نیکـزاد نایب رییس مجلس در داسـخ بـه این تذکر گفـت: تعداد قابل 
توجهـی سـؤال از وزرا در کمیسـیون ها مطـرح اسـت و در نوبـت رسـیدگی 
قـرار دارد؛ البتـه صحبت های شـما براسـاس آئین نامه کاملًا صحیح اسـت 
و طـی 10 روز باید سـؤالات در کمیسـیون مطرح شـوند. یک بـار این تذکر 

شـما را در هیئـت رئیسـه مطـرح کرده ایم، بـار دیگر نیز مطـرح می کنیم.

نماینده فلاورجان در مجلس 
شورای اسلامی:

سؤال از وزرا در 
دستور کار مجلس 
قرار گیرد

سرپرست شهرداری تیران گفت: جامعه کارگری محور 
توسعه خدمات شهری در این شهر هستند و در قالب 

شرکت های خصوصی فعالیت می کنند.
 رضا ناهی در گردهمایی تجلیل از کارگران شهرداری 
تیران به مناسبت روز جهانی کار و کارگر به فعالیت های 
نیروهای مدیریت شهری اشاره و اظهار کرد: بخش 
از فعالیت های شهری بر عهده کارگران قرار  زیادی 

گرفته و نقش آنان فراگیر و حساس است.
تلاش  مرهون  شهر  تمیزی  و  زیبایی  افزود:  وی 
نیروهای کارگری بوده که باعث شده این خطه مثل 
دیگر مناطق سرآمد شهرهای استان اصفهان در زیبایی 

و سرسبزی باشد.
سرپرست شهرداری تیران با بیان اینکه توسعه فضای 
سبز و نگهداری آن با تلاش همین نیروها ممکن شده 
و  نظافت  پیمانکار  شرکت های  کرد:  تصریح  است، 

فضای سبز شهری را توسعه می دهند.
و 6 هزار گل  دو هزار درخت  داد: کاشت  ادامه  وی 
شب عید در سطح شهر با تلاش این نیروهای مدیریت 
شهری صورت گرفت و زیبایی منظر شهری حاصل 
همین تلاش و همت بود که امید و رضایتمندی را 

افزایش داد.
ناهی ادامه داد: تفاوتی بین نیروی کارگری و کارمندی 
نگاه  و سعی شده  نیستیم  قائل  مدیریت شهری  در 
یکسانی ایجاد و همواره عزت و منزلت نیروها حفظ 

شود.
توسط  خدمت  ارائه  بر  نظارت  کرد:  خاطرنشان  وی 
و  بوده  توجه  مورد  کارگران  به  پیمانکار  شرکت های 

کوتاهی در این خصوص پذیرفته نیست.
سرپرست شهرداری تیران دغدغه جامعه کارگری را 
به حق دانست و گفت: وضعیت حقوق و مزایای این 
نیروها نباید مورد غفلت و یا سهل انگاری قرار گیرد چرا 

که موتور مولد تولید و خدمات هستند.
به اعتقاد وی کارگران نه تنها در بخش تولید بلکه در 
عرصه خدمت رسانی و فعالیت های خدماتی با تعهد 
و تخصص در کنار کارفرمایان و سایر نیروها فعالیت 
این  ارج نهادن تلاش های  با  دارند. مدیریت شهری 
قشر، توجه به رفع نیازها و دغدغه های معیشتی آنان 
را مطالبه کرده و خواهان توجه بیشتر مسئولان به این 

قشر است.
تیم  با تلاش  به شهر  رسانی  تداوم خدمت  از  ناهی 
منجسم مدیریت جامع شهری در سال جدید خبر داد 
و خاطرنشان کرد: براساس برنامه و بودجه شهر تیران، 
توسعه فضای سبز، حفظ و نگهداری زیبایی و تمیزی 

شهر و فعالیت های رقم می خورد.
وی با بیان اینکه بودجه شهر برای امسال 860 میلیارد 
ریال پیش بینی شده، گفت: در دوران سرپرستی کارها 
به گونه ای مدیریت می شود تا اینکه خللی در خدمت 
رسانی نباشد و تا حضور شهردار رضایتمندی حفظ شود.

برای  کارفرمایان  اردستان گفت:  فرماندار شهرستان 
جذب نیروی انسانی ببینند چه قدمی برداشته اند و حتی 
کارگر از بیرون بیاورید و هزینه کنید تا در چند سال 

آینده شاهد تعطیلی کارخانه خود نشوید.
سید محمد هادی احمدی طباء در جلسه ای با حضور 
کارگران و کارفرمایان ضمن گرامیداشت هفته کار و 
کارگر اظهار داشت: کارگران نیازهایی دارند که باید 
برآورده شود و در یک جلسه ای دیگر با نماینده های 
را  آنان  مشکلات  و  حرف ها  مجموعه  هر  کارگران 

خواهیم شنید.
وی با بیان اینکه در حدیث و روایت هم عنوان شده 
کسی که کارگری می کند فعالیتش همانند مجاهد فی 
سیل الله است، افزود: تلاش کارگران برای نیازهای 
خانواده بوده و این یک حرکت ارزشمند است تا یک 
رزق حلال را به دست بیاورد و جایگاه کارگر تا جایی 

است که پیغمبر اسلام بر دستان کارگر بوسه می زند.
فرماندار شهرستان اردستان با توجه به اینکه دغدغه 
کارگران را می دانیم و آن را پیگیری می کنیم، گفت: 
اداره صمت باید مشکلات کارخانجات را پیگیری و 
در جهت رفع نیازهای آنان تلاش کند و برای اینکه 
کارخانجات تعطیل نشود و کارگران بدون کار نمانند با 

کارخانجات در موضوعات مختلف کنار آمده ایم.
کارخانجات  برای  انسانی  نیروی  داشت:  ابراز  وی 
اسلامی  نظام  مطالبه  این  و  است  مسئله  مهمترین 
است و از کارفرمایان می خواهیم که این موضوع را 
تأمین کنند و با توجه به چند سالی که اردستان افت 
جمعیت داشته در سال گذشته رشد جمعیت داشتیم و 
کارفرمایان برای جذب نیروی انسانی ببینند چه قدمی 
برداشته اند و حتی کارگر از بیرون بیاورید و هزینه کنید 
تا در چند سال آینده شاهد تعطیلی کارخانه خود نشوید.

جوانی  برای  کارخانجات  کرد:  بیان  طباء  احمدی 
برای  را  تشویقی هایی  و  کنند  تلاش  هم  جمعیت 
آینده کشور  به فکر  کارگران خود در نظر بگیرند و 
هم باشید و کارفرمایان با ایده پردازی خود مجموعه را 
حمایت کنند هر چند جوانان اردستانی همت کار ندارند 
و افرادی که بیمه کارگری می گیرند بهتر است برگشت 

به کار شوند تا مشکل نیروی انسانی کار رفع شود.
فرماندار شهرستان اردستان با بیان اینکه حقوق کارگری 
پایین است، تاکید کرد: بیشترین کارگران کارخانجات 
روی  باید  و  می دهند  تشکیل  زنان  را  اردستان  در 
جوانی جمعیت کار شود و کارفرمایان با برنامه ریزی 
با مجموعه آموزش و پرورش تفاهم نامه هایی را انجام 
دهند تا جوانانی که در مدارس فنی حرفه ای تحصیل 
می کنند به صورت تدریجی به مجموعه کارخانجات 

اضافه شوند.

طرح جهادی خدمات الکترونیک قضایی در روستاهای 
پیشکوه موگویی شهرستان فریدونشهر اجرا شد.

بیان  فریدونشهربا  شهرستان  دادگستری  رییس 
اینکه بیش از 120 درخواست مطرح و بررسی شد، 
گفت: مهم ترین موضوع ها و مشکلات مطرح شده 
مربوط به ورود زود هنگام عشایر و تخریب اراضی 
کشاورزی، اجرایی نشدن برخی تعهدات دستگاه های 

اجرایی و خدمات رسان در روستاها همچون گازرسانی 
و  ملکی  اختلافات  موگویی،  بخش  روستاهای  به 
همچنین طولانی شدن رسیدگی به برخی پرونده های 

قضایی بودند.
نورالله بهمنی افزود: مرحله دوم این طرح به زودی 
در روستاهای محروم پشتکوه اول و دوم شهرستان 

اجرا می شود.

به مناسبت گرامیداشت روز معلم، دکتر میثم استکی به عنوان 
نماینده فرماندار و با همراهی رئیس انجمن اولیا و مربیان 
شهرستان، با اهدای لوح سپاس از معلمان و پرسنل یکی از 

مدارس شهر تیران قدردانی به عمل آورد.
رئیس  آموزش،  هفته  و  معلم  روز  گرامیداشت  مناسبت  به 
همراهی  با  و  فرماندار  نماینده  عنوان  به  دامپزشکی  شبکه 
رئیس انجمن اولیا و مربیان شهرستان با حضور در یکی از 
مدارس شهر، از معلمان و پرسنل زحمت کش آن به پاس 
تلاش های صادقانه در عرصه آموزش و پرورش فرزندان و 

آینده سازان کشور عزیزمان تجلیل بعمل آورد.
با فرمانداری  برنامه ریزی های صورت گرفته  با  افزود:  وی 

شهرستان، در هفته جاری نیز فرماندار شهرستان با همراهی 
و  راهنمایی  ابتدایی،  مدارس  از  دامپزشکی،  شبکه  رئیس 
متوسطه شهرستان بازدید بعمل آورده و با اهدای لوح سپاس 

و تقدیر نامه از فرهنگیان عزیز تجلیل خواهد شد.
رئیس شبکه دامپزشکی شهرستان تیران و کرون گفت: تعلیم 
و تربیت در احادیث و سیره و روش زندگی بزرگان ما جایگاه 
ویژه ای دارد. وی هدف از اجرای این برنامه ها را قدردانی از 
زحمات مجموعه شاغل درحوزه فرهنگ، آموزش و پرورش 
و سفیران تعلیم و تعلم در جامعه عنوان کرد و داشتن نسلی 
فهیم و آگاه و دارای ارزش های والای انسانی را در گرو اجر 

نهادن به فرهنگیان عزیز جامعه دانست.

توسط رئیس شبکه دامپزشکی شهرستان تیران و کرون

تکریم معلمین و پرسنل یکی از مدارس صورت گرفت

سرپرست شهرداری تیران:

جامعه کارگری محور توسعه خدمات شهری است

فرماندار شهرستان اردستان:

اداره صمت رفع مشکلات واحدهای تولیدی را پیگیری کند
رئیس دادگستری شهرستان فریدونشهر خبر داد:

اجرای طرح جهادی خدمات الکترونیک قضایی در روستاها

شهرستان  صنایع دستی  و  گردشگری  میراث فرهنگی،  اداره  رئیس 
سمیرم از تلاش برای فراهم کردن زمینه اشتغال پایدار در منطقه مهم 
به ویژه  تمامی حوزه ها  این شهرستان در  توابع  از  گردشگری وردشت 

گردشگری و صنایع دستی خبر داد.
سعید سلیمانیان در دیدار با بخشدار بخش وردشت و رئیس اداره تعاون، 
کار و رفاه اجتماعی شهرستان با اعلام این مطلب گفت: با هماهنگی 
با دستگاه مختلف در تلاشیم شرایط مناسب در زمینهٔ اشتغال پایدار 
در منطقه وردشت به عنوان مهم ترین منطقه گردشگری شهرستان در 
حوزه های مختلف ازجمله دو حوزه صنایع دستی و گردشگری را فراهم 

آوریم.
رئیس اداره میراث فرهنگی، گردشگری و صنایع دستی شهرستان سمیرم 
ادامه داد: با توجه به ظرفیت های بالای بخش وردشت در حوزه های 

صنایع دستی و گردشگری، در حوزه صنایع دستی و معرفی سبک زندگی 
مناسب  حمایت  با  که  دارد  وجود  فراوانی  ظرفیت های  نیز  عشایری 
دستگاه های اجرای می توان درزمینهٔ معرفی این ظرفیت ها و ایجاد 

اشتغال گام های مهمی برداشته شود.
وردشت،  بخش  در  گفت:  نیز  وردشت  بخش  بخشدار  داخم  حسن 
اشتغال وجود دارد که در نظر داریم  ایجاد  برای  فراوانی  ظرفیت های 
با یک برنامه ریزی جامع زمینه اشتغال پایدار در تمام حوزه ها ازجمله 

گردشگری و صنایع دستی را فراهم آوریم.
یک  تا  مقررشده  انجام شده  برنامه ریزی های  به  توجه  با  داد:  ادامه  او 
کارگروه اشتغال در بخش وردشت با موضوع بررسی زمینه های ایجاد 
اشتغال و کارآفرینی با حضور مسئولان استانی و شهرستانی ایجاد شود 

که امید می رود تا پایان ماه جاری اولین جلسه این کارگروه برگزار شود.

رئیس اداره میراث فرهنگی، گردشگری و صنایع دستی شهرستان اعلام کرد:

تلاش برای ایجاد اشتغال پایدار گردشگری و صنایع دستی در بخش وردشت سمیرم
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Two Iranian lawmakers have 
welcomed the upcoming visit 
by President Ebrahim Raisi to 
Syria, saying the visit would 
strengthen the Axis of Resist-
ance. 
Javad Karimi Quddousi, a 
member of the Iranian Parlia-
ment’s National Security and 
Foreign Policy Committee, said 
the visit is meant to strengthen 
the Resistance Front and the 
economies of the two coun-
tries. 
“After 13 years, the president of 
Islamic Iran will travel to Syria 
and I wish he had at least one 

trip to Syria during the 11th 
and 12th governments so 
that the Resistance Front will 
be strengthened even more,” 
Quddousi told IRNA. “Among 
the closure of the country’s 
diplomacy in the previous gov-
ernment was the closure of the 
diplomacy of the Resistance 
area, which in fact resulted in 
indifference to the member 
countries of the Resistance 
Front, including Syria.”
He added, “In these 44 years 
that have passed since the 
victory of the revolution, coun-
tries such as Syria and the 

oppressed people of Palestine 
were an important support for 
the resistance front. The proxy 
wars that the Zionist regime 
and the West started with the 
support of ISIS in Syria took 
place because of the Syrian 
people’s support for the Resist-
ance Front.”
Quddousi considered Raisi’s 
visit to Syria as the culmination 
of Ayatollah Raisi’s presiden-
tial and strategic trips. “At this 
point, when there has been a 
great victory for the Resistance 
Front in all fields, the president 
will visit this country because 

the plans and movements 
of Iran and Syria have been 
shared and they have formed 
a united front against their en-
emies,” he continued. 
Stating that today Gaza is not 
separated from the West Bank, 
he said, “Quds is not separated 
from Gaza and the West Bank, 
and Syria and Lebanon are 
connected to all these areas. 
Along with these countries, the 
Yemenis formed a united front 
which caused the defeat of the 
Hebrew, Arab, and Western 
united front against the Resist-
ance Front.”
Underlining that today Zion-
ists and Westerners admit that 
Bashar al-Assad and his people 
won, Quddousi noted, “Ayatol-
lah Raisi’s trip at this point is 
very effective in terms of pol-
itics, security and strategy for 
the liberation of Quds. And the 
second dimension will be the 
reconstruction of Syria.”
He said, “The reconstruction 
of Syria with the mobilization 
of the private sector is a good 
opportunity to provide civil and 
economic services, especially 
in the construction industry 
sector and take over the Syrian 
economic market.”
The lawmaker added, “During a 
visit to the Syrian city of Alep-
po, half of this city has been 
razed to the ground, and Syri-
an statesmen suggested to the 
12th government [the Rouhani 
administration] to undertake 

the reconstruction of this city, 
in which case twice the amount 
proposed to European coun-
tries will be paid to Iran. But the 
previous government did not 
make an effort in this regard.”

Raisi visit indicative of Iran’s 
victory 
Ebrahim Azizi, another lawmak-
er sitting on the Committee, 
said the visit is an indication 
that Iran’s regional policies 
won. 
“The President’s visit to Da-
mascus shows the victories of 
the Islamic Republic of Iran in 
the regional and international 
scene and shows the depth of 
greatness that Muslim nations 
created in different scenes in 
the fight against arrogance.,” 
Azizi said in remarks to IRNA. 
“The media of the West has 
been presenting the Americans 
as invincible for years, but the 
victory of the Resistance Axis in 
Syria showed that it is possible 
to stand against the domination 
system and defeat them.”
He added, “The normalization 
of relations with Syria can be 
effective in the path of econom-
ic, commercial, cultural and 
security exchanges in the re-
gion, since the countries of the 
region have turned to the view 
of the Islamic Republic today, it 
is a wise and intelligent move, 
it can help the development of 
peace and stability in the re-
gion.”

MPs hail Raisi visit to Syria

Russia seeking to fa-
cilitate medical im-
ports from Iran

The head of the Food and Drug 
Administration has said Russia is 
seeking to facilitate medical im-
ports from Iran.
“We are determined to have inter-
actions with Russia in the field of 
health,” IRNA quoted Heidar Mo-
hammadi as saying.
He made the remarks in a meeting 
in Moscow with the Russian depu-
ty health minister Sergey Glagolev.
Mohammadi pointed out that Iran-
made medical devices are current-
ly exported to 55 countries around 
the world.
The Russian official, for his part, 
expressed hope that relations will 
be enhanced in the field of technol-
ogy transfer.
“Certainly, we have a lot of moti-
vation to introduce our manufac-
turers to Iran and also visit Iranian 
companies to boost cooperation in 
the future.”
He also expressed his interest in 
further cooperation in the field of 
combating infectious diseases and 
expanding medical tourism.
In October 2022, Hossein Shomali, 
an official with the Food and Drug 
Administration said Iran exported 
medicine worth $7.5 million to 
Russia in the [Iranian calendar] 
year 1400 (March 2021-March 
2022).
Biological medicine accounts for a 
major portion of the products ex-
ported from Iran to Russia, ISNA 
quoted Shomali as saying.
The pharmaceutical industry is 
one of the active and important 
industries, which during the past 
years has been able to meet the 
domestic need for medicines to 
an acceptable level with significant 
growth.
At the same time, one of the solu-
tions for the development of the 
pharmaceutical industry, consider-
ing the large volume of the phar-
maceutical consumption market in 
the world, is the export, he high-
lighted.
Exporting medicine has advantag-
es such as saving foreign currency 
and thus facilitating the production 
cycle with the possibility of im-
porting raw materials, it also can 
lead to the reduction of production 
costs, and on the other hand, it 
can encourage the manufacturing 
company to improve product qual-
ity, he explained.
He went on to say that the export 
value of the country’s pharmaceu-
tical items last year was about $60 
million, which has increased by 30 
percent compared to the previous 
year, which shows the 0.2 percent 
share of the pharmaceutical indus-
try in export revenue among the 
different industries of the country.
Health Minister Bahram Einollahi 
has said many countries in the re-
gion are asking Iran for help with 
issues related to health.
Emphasizing that all diseases are 
currently treated in the country, 
the minister added: “With the help 
of scientists, we were able to ed-
ucate efficient human resources,” 
ISNA reported.
Countries that do not have phar-
maceutical production infrastruc-
ture or have a small share of do-
mestic production compared to 
their pharmaceutical market, can 
be a good export target for Iranian 
companies, he added.
The value of Iranian pharmaceu-
tical exports to Russia last year 
was about $7.5 million, which is 
12.5 percent of the country’s total 
exports, most of which were bio-
medicine, he said.

Services, goods 
worth $234m ex-
ported from Maku 
free zone in a year

As announced by the com-
mercial director of Maku Free 
Trade Zone Organization, ser-
vices and commodities valued 
at $234 million were exported 
from the Maku FTZ, in Iran’s 
northwestern province of West 
Azarbaijan, in the past Iranian 
calendar year 1401 (ended on 
March 20).
Ali Qanbari said that services 
worth over $223 million, and 
commodities valued at $10.68 
million were exported from the 
zone during the previous year.
Maku is one of the seven major 
free zones of Iran.
It has 140 kilometers of border 
with Azerbaijan Republic and 
130 kilometers of border with 
Turkey.
As Maku is among the most 
newly-established and also the 
largest free zones of the coun-
try, there is a high need for the 
creation of infrastructures in 
this zone.
The establishment of free trade 
zones (FTZs) in Iran dates back 
to the Iranian calendar year 
1368 (March 1989 - March 
1990) following the fall in the 
country’s oil income in the 
preceding year which prompt-
ed the government to promote 
non-oil exports.
The first two free trade zones 
of Iran were established in the 
south of the country. The first 
one was Kish Free Trade Zone 
established in 1368 on Kish Is-
land in the Persian Gulf and the 
second one was Qeshm Free 
Trade Zone established the year 
after on Qeshm Island in the 
Strait of Hormuz. 
Some five other free trade 
zones have been also estab-
lished in the country since then, 
including Chabahar in south-
eastern Sistan-Baluchestan 
Province, Arvand in southwest-
ern Khuzestan Province, Anzali 
in northern Gilan Province, Aras 
in East-Azarbaijan Province and 
Maku in West-Azarbaijan Prov-
ince, both in the northwest of 
the country. 
The development of existing 
free trade zones and the es-
tablishment of new FTZs has 
become one of the major eco-
nomic approaches of the Irani-
an government.
Last December, the secretary of 
the Free Zones High Council said 
that this council is seeking to 
modify the country’s free trade 
zones (FTZ) comprehensive law.
Speaking in a TV program, Ab-
dolmaleki said, “The good news 
for the entrepreneurs of the 
regions, both the current ones 
and those who, God willing, will 
soon join us, is that we are look-
ing for the modification of the 
so-called comprehensive law.”
“The free zones have been rela-
tively successful, although they 
also had failures; What is our 
main goal is to guide the free 
zones to that main path and 
those goals that are consid-
ered in the resistance economy 
that are the increase of exports 
and foreign investment and the 
transfer of technology and also 
meeting the country’s needs”, 
the official stated.
“We follow two approaches or 
two general strategies in the 
new period of management 
in the free zones. Our first ap-
proach is to popularize the free 
zones and our second approach 
is to globalize these zones”, he 
added.

Russia’s ambassador to the Vien-
na-based International Atomic En-
ergy Agency said on Monday that 
Iran will undoubtedly respond if the 
snapback mechanism regarding the 
2015 nuclear deal is activated.
The remarks by Mikhail Ulyanov 
came hours after Iranian Foreign 

Ministry spokesperson Nasser Ka-
naani warned the EU parties that any 
“miscalculation” or “illogical action” 
will result in a reaction from Iran, 
which has already been sent to them 
in a clear message. 
“No doubt that this warning will 
come true in case of misuse of the 

#snapback procedure,” Ulyanov 
tweeted.
“Everything is predictable because 
#Iran acts in a transparent way. The 
problem is that the Western coun-
tries don’t learn lessons from the 
negative experience of the past,” the 
Russian diplomat added.
In another tweet on Saturday, Ul-
yanov said, “It looks like the #US 
and #E3 have decided to dismantle 
the #JCPOA which was and still is 
the major achievement in the field 
of nuclear non-proliferation. Every 
day they delay the resumption of the 
#ViennaTAlks brings us closer to the 
point of no return.”
The news of possible activation of 
the snapback mechanism first sur-
faced after Ali Vaez, the Iran project 
director at the International Crisis 
Group (ICG), tweeted, “the E3 invit-
ed ten UN Security Council members 
and briefed them on their consulta-
tions regarding the use of Resolu-
tion 2231’s snapback mechanism to 

restore the UN sanctions in case of 
Iran’s violation of red lines.”
The E3 includes the three Europe-
an countries of Britain, France, and 
Germany that are signatory to the 
JCPOA.
Talks to revive the JCPOA stopped in 
the summer of 2022 as the Biden ad-
ministration refused to lift sanctions 
imposed on Iran during the Trump 
administration.
The talks to restore the multilateral 
nuclear deal started in April 2021 af-
ter President Biden announced that 
his administration is willing to rejoin 
the agreement abandoned by Donald 
Trump in May 2018.
 Multiple rounds of negotiations took 
place between Iran and the JCPOA’s 
five remaining signatories—Britain, 
France, Germany, China, and Rus-
sia— with indirect participation of 
the U.S. The negotiations were medi-
ated by European Union foreign poli-
cy chief Josep Borrell and his deputy 
Enrique Mora.

No doubt Iran will respond if snapback mechanism activated: Russian envoy 

Iranian Ambassador to Russia Kazem Jalali said that 
Iran and Russia have decided to review an existing 
agreement to upgrade their relationship in light of in-
ternational developments. 
Jalali said the current long-term cooperation agree-
ment between Iran and Russia was approved by the 
Majlis in 2001. 
This agreement was meant to last for 20 years, and an 
extension mechanism was built into it, which stipulates 
that if a party to this agreement did not have a reser-
vation on it one year before its expiration, it would be 
automatically extended for five years. 
And it has been extended up until 2026. “Nevertheless, 
the parties believe that according to the developments 
in the international arena, what was stated in the pre-
vious agreement is not at the level of current relations; 
Therefore, it was agreed at the high level of the leaders 
of the two countries to update this agreement,” Jalali 
said in an interview with IRNA. 
The ambassador said Tehran and Moscow have al-
ready exchanged drafts of the new agreement. “It was 
decided that the Islamic Republic of Iran should draft 
a new comprehensive agreement, which Tehran pro-
vided to Moscow after preparing it. The Russian side 
also presented its point of view, and then we reviewed 
it, and it went back and forth two or three times, and 

the last time, the Russian side presented its views and 
presented us with a draft agreement,” he said. 
He added, “If there is an agreement on the draft at this 
stage, the agreement will be signed by the foreign min-
isters of the two countries, and in the final stage, it will 
go to the parliaments of the two countries for review 
and approval. If there is a need for further review at 
the current stage, a joint committee will be formed to 
resolve possible differences of opinion through negoti-
ations and reach a conclusion.”

Jalali said, “The new agreement between Iran and Rus-
sia is a comprehensive agreement in various fields of 
cooperation, including political, regional, international, 
economic, security, intelligence, cyber, defense and 
other fields.”
He also outlined the difference between the Iran-Russia 
agreement and the 25-year Iran-China plan. 
“As regards the model of cooperation with China, it is 
a type of joint program that is detailed about the topics 
and cooperation programs. But in relation to Russia, 
since the title of the document is an agreement, it must 
be approved in the parliaments of the two countries,” 
he said.  “In the new Tehran-Moscow agreement, it is 
not a secret issue that some are making a fuss about; 
This agreement will be published in the media because 
it must be approved by the Islamic Majlis and the Rus-
sian Duma.”
Jalali noted, “This agreement will be available to the 
representatives of the parliaments of the two countries, 
and the changes and adjustments desired by the parlia-
ments of the two countries will be applied to it.”
According to Jalali, the relations between Iran and Rus-
sia today are clear and transparent, and these relations 
also have enemies. “By monitoring Tehran-Moscow 
relations, the West seeks to ensure that these relations 
do not develop in a sustainable manner,” he said.

Iran, Russia working on draft agreement to upgrade ties: envoy
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Overview
Almond oil comes from pressing the 
seeds of the almond tree (almond nuts) 
and extracting oil from what comes out. 
Almonds have been valued in many an-
cient cultures for their healing and health 
properties, including high levels of pro-
tein, omega-9 fatty acids, and vitamin E. 
These properties suggest that almond 
oil can improve the shine and strength 
of your hair. Sweet almond oil is the oil 
most commonly sold and recommended 
for use as a hair product. Keep reading 
to find out if sweet almond oil is some-
thing you should try to make your hair 
look healthy. 
Benefits of almond oil for hair
Almond oil softens hair
Almond oil is an emollient, meaning it 
can fill in gaps in your hair at a cellular 
level. That makes your hair feel smooth-
er to the touch. Using almond oil on 
your hair gives it a softer texture over 
time. Once almond oil is incorporated 
into your hair care routine, you may also 
notice that your hair is easier to comb 
through and style. 
Almond oil strengthens and repairs 
hair 
Using certain oils to treat hair can make 

it less prone to breakage and diminish 
split ends. The lubricating properties of 
nut oils, like almond oil, diminish friction 
during hair styling. A study on Brazilian 
nut oils (many of which contain oleic 
acid and linoleic acid, just likeTrusted 
Source sweet almond oil) showed im-
provement in hair’s resilience when it 
was treated with small amounts of oil 
ingredients.
Almond oil could make your hair grow 
There aren’t clinical trials that prove 
that almond oil is effective in making 
hair grow. But here’s what we do know: 
almond oil can make hair stronger and 
less prone to split ends, which means 
your hair growth won’t be slowed by los-
ing hair that becomes damaged. Almond 
oil contains high amounts of vitamin E, 
which is a natural antioxidantTrusted 
Source. When antioxidants combat the 
environmental stress around your hair, 
your hair looks younger and healthier. 
Almond oil treats scalp conditions
Almond oil can also be used as a treat-
ment for flaky scalp (seborrheic derma-
titis) and scalp psoriasis. While we don’t 
have studies that show how almond oil 
treats these conditions, almond oil has 
been used to treat dry scalp conditions 

in Chinese and Ayurvedic medicine for 
centuriesTrusted Source. Rubbing a 
small amount of almond oil directly on 
your scalp increases blood flow to the 
area and introduces powerful antioxi-
dants to the skin on your head.
Uses
You can apply almond oil directly to your 
hair, rubbing a small amount in between 
your palms before applying it. If you’re 
looking to increase shine and softness, 
pay special attention to the ends of your 
hair. Massage the oil into the end of the 
hair shaft and leave the oil on your hair 
after styling it. 
You can also use almond oil as an ingre-
dient in a conditioning hair mask. Mix 2 
parts room temperature coconut oil with 
1 part sweet almond oil and a creamy, 
natural conditioning agent, like avocado. 
Apply this potent hair mask to clean, dry 
hair, and leave it on for up to 40 minutes. 
Some people use almond oil in a capsule 
or liquid form as an oral supplement. We 
don’t know if this directly impacts the 
health of your hair. But it does give you a 
big dose of protein, vitamin E, and ome-
ga-9 fatty acids that could improve your 
overall health. You can find almond oil 
supplements in almost any health food 

store. 
Potential risks and side ef-
fects
Almond oil is generally 
safe for anyone to use on 
their skin. Anyone who has 
a severe nut allergy should 
not use almond oil on their 
hair, or for any other purpose, 
as the allergic reaction it trig-
gers could be a serious one. 
Don’t put pure almond oil on your 
hair before heat styling. The oil will heat 
up around your hair follicle and could 
burn your scalp or the hair shaft itself. 
The takeaway
Using almond oil on your hair to in-
crease strength and shine is low risk for 
most people and likely to work. There 
are limited studies available to demon-
strate how almond oil conditions and 
strengthens hair, so more research 
is needed. But the active nutrients 
and properties of almond oil have 
been shown to help hair appear 
stronger, softer, and shinier. As 
an added benefit, almond oil 
is gentle on your scalp and 
smells great after it’s ap-
plied.
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A teacher in Kouhin district, 
northcentral Qazvin province, is 
taking a selfie with his students 
to celebrate May 2, Teacher’s 
Day.

Teachers impart good values to 
children and turn them into re-
sponsible citizens. They are the 
symbols of dedication and com-
mitment in the society.

Symbols of 
commitment 
and dedication

TPO hosts Iran-
Iraq industrial co-
op conference
Iran’s Trade Promotion Organi-
zation (TPO) hosted an Iran-Iraq 
industrial cooperation confer-
ence on Monday evening.
The conference was held in line 
with the development of com-
mercial and industrial relations 
between the two countries.
Referring to the objectives of 
holding this conference, Mo-
hammad-Sadeq Qanadzadeh, 
the TPO deputy head for the 
promotion of international busi-
nesses, said: “Expansion of eco-
nomic and trade relations with 
countries is one of the priorities 
of economic and trade diplo-
macy of the Islamic Republic 
of Iran, and since Iraq has been 
always one of our strategic part-
ners, we are trying to maintain 
and increase the role we have 
played in the economic and 
industrial development of this 
country.”
Stating that currently Iran’s 
exports to Iraq is about $10.5 
billion, he said: “Although the 
export of $10.5 billion is a new 
record, there is the capacity to 
increase trade between the two 
countries to $20 billion. There-
fore, we are trying to quickly 
cover this delay with the help 
and cooperation of the private 
sector and reach commercial 
targets.”
In the end, he said: “The target 
figure for trade with Iraq, which 
has been calculated from differ-
ent sectors, is $20 billion, and 
we are trying to reach it, which 
was also mentioned in the meet-
ing between the presidents of 
the two countries.”
As announced by Head of the 
Iran-Iraq Joint Chamber of Com-
merce Yahya Ale-Es’haq, the val-
ue of trade between Iran and Iraq 
increased by 20 percent in the 
past Iranian calendar year 1401 
(ended on March 20).
Putting the two countries’ an-
nual trade value at $9 billion in 
the previous year, Ale-Es’haq 
said that the neighbors are de-
termined to develop economic 
relations, as in the past, and 
believe that they should achieve 
the planned goals.
The head of the Iran-Iraq Joint 
Chamber of Commerce further 
anticipated that the value of 
trade between the two sides will 
also rise in the current year.
Considering Iran’s vast export 
capacity and Iraq’s large market 
for Iranian goods, both sides 
want to expand the volume of 
bilateral economic exchanges.
Iran and Iraq have set a target of 
$20 billion in annual trade, and 
businessmen and authorities of 
both countries are determined to 
meet that target, Ale-Es’haq has 
previously emphasized.
“In general, Iran and Iraq have 
agreed to improve relations and 
change the monetary and bank-
ing conditions so that the cen-
tral banks of the two countries 
will ease the current situation 
and solve the problems,” he has 
stated. Iran and Iraq signed a 
memorandum of understanding 
(MOU) on economic coopera-
tion back in January 2021, at the 
end of the fourth meeting of the 
two countries’ Joint Economic 
Committee.
According to the chairman of 
the Iran-Iraq Joint Chamber of 
Commerce, despite all events 
that are happening in the region, 
the relationship between the two 
countries of Iran and Iraq is on 
an upward trajectory.
The current administration of 
Iran under President Raisi has 
shown great interest in broad-
ening and enhancing trade and 
economic ties with neighboring 
states, Ale Es’haq has empha-
sized.

Almond Oil for HairBy: PARISA JAMADI

Source: https://www.healthline.com/health/almond-
oil-for-hair?utm_source=ReadNext#takeaway

TEDPIX, the main index of Teh-
ran Stock Exchange (TSE), gained 
37,690 points to 2.518 million on 
Tuesday.
As reported, over 23.078 billion se-
curities worth 175.058 trillion rials 
(about $416.8 million) were traded 
at the TSE.
TSE is one of the four Iranian stock 
exchanges, and the most important 
one. The other three ones are Iran 
Mercantile Exchange (IME), Iran En-
ergy Exchange (IRENEX), and Iran’s 
over-the-counter (OTC) market, 
known as Iran Fara Bourse (IFB). 
The stock market transactions in 
the past Iranian calendar year 1401 
(ended on March 20) went through 
volatile days, which, according to ex-
perts, despite the value of the stock 
market for investment, the mistrust 
of shareholders and their fear of en-
tering their capital into this market 
led to a decrease in liquidity and cre-
ating severe fluctuations in the stock 
market.
This condition caused the govern-
ment and the Securities and Ex-
change Organization (SEO) to take 

effective measures to restore pros-
perity and investors’ confidence 
in this market, in a way that many 
capital market experts believe that 
the outlook for investing in the stock 
market is positive in the current year.
Hossein Abdi, a capital market ex-
pert said that the government has 
a supportive approach to the capital 
market, and it seems to affect market 
transactions positively.
Analyzing the upward trend of the 
stock market and breaking the re-
cord of the index this year, he said 
the capital market started its work in 
the first week of this year with a very 
positive trend, which promises good 
days in the capital market for 1402.
TEDPIX, the main index of the Teh-
ran Stock Exchange (TSE), which is 
Iran’s main stock exchange, jumped 
to 2.1 million points on April 4, reg-
istering a record high.
The forecasts indicate that the stock 
exchange transactions in the first 
three months of this year will expe-
rience good days and will provide 
good returns to the shareholders, 
Abdi further noted.

TEDPIX rises 37,000 points on Tuesday

The document on the development and 
completion of the value chain of the pet-
rochemical industry was unveiled in the 
presence of Iranian Oil Minister Javad Oji 
and National Petrochemical Company 
(NPC) Managing Director Morteza Shah-
mirzaei.
The document was unveiled on Monday 
evening on the sidelines of the 14th Iran 
Petrochemical Forum (IPF).
As reported, all petrochemical compa-
nies and holdings should adjust their 
development plans in line with this doc-
ument.
According to the NPC officials, if neces-
sary, the document on the development 
and completion of the value chain of the 
petrochemical industry will be updated 
with the coordination of the NPC. In this 
way, according to the information in this 
document, investors can invest in Iran’s 

petrochemical sector with more confi-
dence.
The 14th Iran Petrochemical Forum (IPF) 
kicked off at IRIB International Confer-
ence Center (IICC) in Tehran on Monday.
Focusing on “Value Chain, New Oppor-
tunities”, the two-day forum revolves 
around eight topics, including: “Feed-
stock, products and supply chain”, 
“Solutions and advanced optimization 
technologies”, “Integration and coordi-
nation between petrochemical and re-
fining complexes”, “Production process 
and market”, “Methanol market and its 
roles”, “Global energy crisis and future 
of the petrochemical industry”, “Invest-
ment and financial supply opportuni-
ties”, and “Energy optimization and pro-
duction without pollution”.
As stated by the managing director of 
National Petrochemical Company (NPC), 

“Our today’s important objective of com-
pleting the production chain in the coun-
try’s petrochemical sector highlights the 
significance of holding this conference”, 
Morteza Shahmirzaei has expressed 
hope that IPF can pave the way to 
achieve all strategic petrochemical prod-
ucts in the world.
As reported, 15 countries, including 
the members of the BRICS countries 
(five leading economies: Brazil, Rus-
sia, India, China, and South Africa) as 
well as some European countries, are 
participating in IPF, which is a famous 
scientific conference in the world, and 
the latest products and achievements 
of the petrochemical industry are be-
ing presented and introduced in the 
two-day event.
Four workshops and an exhibition are 
also held on the sidelines of the event.

Petchem industry development, 
value chain completion document unveiled

The export by Iran’s large mining companies stood at 
$12.239 billion in the past Iranian calendar year 1401 
(ended on March 20), registering a 3.5-percent rise in 
weight, while a 7.6-percent drop in value, year on year.
As reported, the steel chain with an export of $5.76 bil-
lion stood in the first place. Export from this chain saw 
a 22-percent drop in value and a six-percent decrease 
in weight.
The copper chain is ranked second with export of 
$1.577 billion, witnessing a decrease of 27 percent.
Last year, the aluminum chain managed to export $973 
million, which is 29 percent more than the export in 
1400 in terms of value, and has a favorable situation 
compared to other products.
According to Amir Sabagh, the director for econom-
ic affairs and investment development in the Iranian 
Mines and Mining Industries Development and Ren-
ovation Organization (IMIDRO), natural gas and elec-

tricity cut-offs in the country were among the factors 
related to the reduction of steel chain exports.
Meanwhile, as previously reported, the total sales of 
Iran’s large mining companies through the stock mar-
ket has reached $22.4 billion in the past Iranian year, 
registering an 18-percent rise year on year.
While Iran’s stock market has developed noticeably 
in recent years, especially since the two past Iranian 
calendar years, the performance of the minerals and 
mining industry sectors in this market has been very 
outstanding.
This sector’s performance has been so good that the 
IMIDRO, which is the major state-owned holding com-
pany active in the mining sector in Iran, has predicted a 
promising future for the mining companies in the stock 
market.
Also, the IMIDRO head has recently announced that 
the production of most of the minerals and mining in-

dustries’ products grew in the past Iranian year.
Vajihollah Jafari reiterated that despite all existing re-
strictions and problems, including electricity and gas 
outages, growth was recorded in the production of 
most mineral materials and mining industries products 
last year.
He stated that the main factors to achieve this growth 
were trying to use the full capacity of factories and 
companies and strengthening the domestic and export 
markets, as well as planning for the supply of raw ma-
terials and other production needs in times of outages.
Last year, serious measures were taken in the field 
of exploration, the deputy industry, mining, and trade 
minister further stated.
Having 81 different types of minerals, Iran is one of 
the top 10 mineral-rich countries across the globe. In 
this regard, the Iranian government has been seriously 
pursuing several programs for promoting the mining 

sector as a major contributor to the country’s econom-
ic growth.
Iran’s proven iron ore reserves are 2.7 billion tons, 
while the country’s copper reserves are 2.6 billion tons. 
The country also has 11 million tons of zinc reserves.
The total proven reserves of Iran’s mines are estimat-
ed at about 60 billion tons, which is expected to reach 
more than 100 billion tons with the implementation of 
the Industry, Mining, and Trade Ministry’s exploration 
programs over 500,000 square kilometers of new min-
eral zones.
Despite the country’s huge potential in this area, due 
to some issues like the lack of necessary machinery 
and equipment and the lack of access to financial 
resources and foreign investment because of the 
U.S. sanctions, the Iranian mining sector has been 
struggling to operate at its maximum capacity over 
the past few years.

Annual export by large mining companies stands at over 12.2$b
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و  فناورانه  رویداد  نخستین  آیین 
نمایشگاه ملی حمل ونقل دانش بنیان با 
حضور مدیران شهری و استانی برگزار 
شد. به گزارش خبرنگار ایمنا، آئین 
نخستین رویداد فناورانه و نمایشگاه 
ملی حمل ونقل دانش بنیان حضور 

مدیران شهری و استانی آغاز شد.
در این رویداد نخبگان حوزه حمل ونقل 
و ترافیک از سراسر کشور در اصفهان 
آخرین  تا  می کنند  پیدا  حضور 
رویدادهای این حوزه را بررسی کنند؛ 
ایده های برتر در نخستین نمایشگاه 
فناورانه حمل ونقل دانش بنیان که 
از دوازدهم تا پانزدهم اردیبهشت ماه 
۱۴۰۲ در دانشگاه صنعتی اصفهان 

برگزار می شود، رونمایی خواهد شد.
محورهای نخستین رویداد حمل ونقل 
دانش بنیان شامل وسایل نقلیه نوین و 
پاک و تجهیزات و زیرساخت های آن، 
کاهنده های مصرف سوخت، محیط 
زیست و کاهش آلاینده ها، سامانه های 
هوشمند مدیریت تردد و ایمن، تولید 
تجهیزات ترافیکی و تجهیزات قطار 

شهری است.
مهران زینلیان، معاون عمرانی استاندار 
اصفهان در آئین آغاز به کار اولین 
رویداد فناورانه حمل و نقل دانش بنیان 
و سی ودومین نشست معاونان حمل 
و نقل کلانشهرهای کشور، اظهار 
کرد: بر اساس آمارهای رسمی کشور 
اعلام شده توسط سازمان حفاظت 
محیط زیست دانشگاه علوم پزشکی، 
اصفهان آلوده ترین کلانشهر کشور به 
شمار می رود که بیشترین تعداد روزها 

با هوای ناسالم را داشته است.
وی با بیان اینکه اصفهان رکورددار 
مصرف گازوئیل و پس از تهران دومین 
مصرف کننده فرآورده های نفتی است، 
افزود: بیش از ۷۰ درصد صنایع استان 
در حدود ۸۰ درصد از مساحت استان و 
عمدتاً در شعاع ۵۰ کیلومتری کلانشهر 

اصفهان قرار گرفته است.
معاون عمرانی استاندار اصفهان گفت: 
توسعه نامتوازن صنایع منجر شده 
تعداد روزهای ناسالم در کلانشهر 
اصفهان در هفت سال گذشته ۲۳۸ 
درصد افزایش یابد. همچنین در سال 
گذشته ۱۳۹۳ نفر از هم وطنان مان در 
اصفهان به واسطه بیماری های ناشی 

از آلودگی هوا فوت شدند.
زینلیان با بیان اینکه بخش زیادی از 
منابع آلاینده در شهر اصفهان متحرک 
و ناشی از حمل و نقل است، اضافه 
کرد: ۷۷ درصد از شاخص ریزگردهای 
کوچک تر از ۲.۵ میکرون توسط منابع 
حمل و نقلی ایجاد می شود، در حالی 
که ناوگان حمل و نقل استان عمدتاً 
فرسوده است و آلایندگی بسیاری دارد.

تمام تلاش خود  داد:  ادامه  وی 
را کردیم در سال گذشته برنامه ای 
برای کاهش آلودگی هوا با همکاری 
شهرداری اصفهان تدوین شود، در 

این راستا اقدامات خوبی برای نوسازی 
ناوگان شهری انجام شد، امید است در 
سال پیش رو پنج هزار تاکسی، هزار 
دستگاه اتوبوس برقی گازسوز و ۵۰ 
هزار موتورسیکلت به ناوگان حمل و 

نقل استان اضافه شود.
معاون عمرانی استاندار اصفهان با 
بیان اینکه اعتبارات لازم برای توسعه 
خط دو قطار شهری اصفهان در حال 
فراهم شدن است، گفت: در حوزه قطار 
سریع السیر تهران- قم- اصفهان- 
شیراز نیز پیشرفت خوبی داشته ایم 
و با رفع مشکلات اداری، درصددیم 
فاز نخست این پروژه به زودی به 
بهره برداری برسد و در سایر نقاط کشور 
نیز ادامه یابد؛ همچنین آزادراه شرق و 
رینگ چهارم نیز از اولویت های دولت 

است.
زینلیان با تاکید بر اینکه رویکرد توسعه 
استان، صنایع دانش بنیان است، گفت: 
در شورای برنامه ریزی و توسعه استان 
سخت گیری بسیاری برای جلوگیری 
از توسعه صنایع آب بر و آلاینده انجام و 
زمینه فعالیت صنایع دانش بنیان فراهم 

شده است.
وی با بیان اینکه استفاده از فناوری های 
نوین در حوزه حمل و نقل می تواند 
نتایج بسیار خوبی داشته باشد، افزود: در 
سال گذشته تعداد زیادی از کوره های 
آجرپزی و کارگاه های ریخته گری از 
اصفهان خارج شده یا در حال خارج 

شدن هستند.
اصفهان  استاندار  معاون عمرانی 
خاطرنشان کرد: طی دو ماهه سال 
جاری ۱۲ روز هوای پاک داشتیم در 
حالی که در کل سال گذشته فقط دو 

روز هوا پاک بوده است.
سرهنگ محمدرضا محمدی، رئیس 
پلیس راهور استان اصفهان در آئین 
آغاز به کار اولین رویداد فناورانه حمل و 
نقل دانش بنیان و سی ودومین نشست 
معاونان حمل و نقل کلانشهرهای 
کشور، اظهار کرد: هوشمندسازی و 
مسئله مهم ترافیک در دنیا و کشور ما 
به ویژه کلانشهرها به نحوی است که 
در بعضی ساعات به بحرانی برای مردم 

و مسئولان تبدیل شده است.
وی با بیان اینکه باید به ترافیک به 
طور ویژه نگاه شود، افزود: باور داریم 
دیگر نمی توان ترافیک را با نیروی 
انسانی مدیریت کرد، در واقع با وجود 
حجم زیاد خودرو و موتورسیکلت ها 
نمی توان برای کنترل رفتار راننده ها 
از نیروی انسانی استفاده کرد و این 
در حالی است که اکنون دیگر نه تنها 
قوانین بازدارنده نیست، بلکه تجهیزات 
مناسبی نیز برای جلوگیری از تخلفات 

در اختیار نداریم.
رئیس پلیس راهنمایی و رانندگی استان 
اصفهان با تاکید بر لزوم به روزرسانی 
ترافیک،  و  حمل ونقل  تجهیزات 
گفت: مسئولیت اصلی در این حوزه 

بر عهده دولت ها است که باید برای 
تجهیزات هوشمند و مسائل ترافیکی 
سرمایه گذاری کنند. در اصفهان 
می دانیم مسائل را چگونه باید رفع 
کنیم، اما با معضل نبود بودجه برای 
رفع مسائل حمل و نقلی مواجه هستیم.

سرهنگ محمدی اضافه کرد: عبور 
و مرور برخی از خودروها در شهر 
ضرورتی ندارد، اما برای عملیاتی 
شدن برنامه های بازدارنده در این حوزه 

نیازمند بودجه هستیم.
وی با بیان اینکه ترافیک اصفهان در 
همه ساعات در حال متراکم شدن است 
و اعمال محدودیت های ترافیکی لازمه 
مدیریت آن است، تصریح کرد: امروز در 
دنیا ورود خودروهای تک سرنشین به 
مسیرهای ویژه ممنوع است و برای 
اعمال چنین محدودیت هایی نیازمند 
تجهیزات هوشمند هستیم، زیرا تعداد 
نیروهای پلیس پاسخگوی مسائل 

ترافیکی موجود نیست.
رئیس پلیس راهور استان اصفهان 
تاکید کرد: دولت ها باید برای ترافیک 
برنامه ریزی ویژه داشته باشند، زیرا 
در غیر این صورت در آینده نزدیک با 
چالش های مهمی در حوزه حمل ونقل 

و ترافیک مواجه می شویم.
حمیدرضا صفوی، معاون پژوهشی 
دانشگاه صنعتی اصفهان نیز در این 
مراسم اظهار کرد: دانشگاه صنعتی 
اصفهان چهل ستون علم و فناوری 
است و جزو ۱۰ دانشگاه برتر کشور 

محسوب می شود.
وی تصریح کرد: یکی از مؤلفه های 
مهم این دانشگاه، فعالیت دانشکده 
مهندسی حمل ونقل است؛ در حالی که 
تنها پنج دانشگاه در کشور این ظرفیت 
را دارند، پژوهشگاه حمل و نقل نیز با 

تمرکز بر این حوزه فعالیت می کند.
معاون پژوهشی دانشگاه صنعتی 
اصفهان با تاکید بر اینکه موضوع 
حمل ونقل در مسیر رو به رشد و 
پیچیده تر شدن است، افزود: با توسعه 
شهری با مسائل مختلفی که مهم ترین 
آن ترافیک است، روبه رو هستیم. با 

افزایش وسایل حمل ونقل در داخل 
شهرها و افزایش جمعیت، حوزه 
حمل و نقل دیگر یک بعدی نیست 
و مؤلفه های مختلف و دستگاه های 
اجرایی متفاوت و حتی حوزه فرهنگی 

در این حوزه تأثیرگذار هستند.
وی با بیان اینکه دستگاه هایی که در 
حوزه نظم بخشی ترافیک فعالیت 
می کنند، نقش مهمی دارند، اظهار 
امیدواری کرد: طی دو روز برگزاری 
این رویداد تعامل خوبی با دستگاه های 
اجرایی داشته باشیم و بستر همکاری 
بیشتر از گذشته با اثربخشی بهتر برای 
رفع معضل ترافیک با دانشگاه ایجاد 

شود.
حسین حق شناس، معاون حمل ونقل 
و ترافیک شهردار اصفهان با بیان 
اینکه مقام معظم رهبری بر جلب 
مشارکت مردم در حل مسائل تاکید 
داشته اند، اظهار کرد: استفاده از 
ظرفیت دانش بنیان ها در رفع مسائل 
ضروری است، در این راستا سال 
گذشته تفاهم نامه ای بین معاونت 
وزارت  جمهوری،  ریاست  علمی 
کشور و شهرداری اصفهان منعقد شد 
تا شهرداری اصفهان به عنوان شهر 
نمونه در زمینه حمل ونقل انسان محور، 
رویدادهای فناورانه را رهبری، نیازهای 
این حوزه را شناسایی و با شرکت های 

دانش بنیان ارتباط برقرار کند.
وی افزود: بر این اساس معاونت 
عمرانی وزارت کشور، ستاد حمل ونقل 
و توسعه فضایی معاونت علمی ریاست 
حمل ونقل  معاونت  و  جمهوری 
شهرداری اصفهان جلسات مربوط 
به این تفاهم نامه را تشکیل دادند و 
در نخستین گام نیازهای فناورانه 
حمل ونقل شهر اصفهان در پنج دسته 

کلی شناسایی شد.
معاون حمل ونقل و ترافیک شهردار 
اصفهان گفت: این محورها شامل 
تجهیزات هوای پاک، وسایل نقلیه 
مدیریت  هوشمندسازی،  برقی، 
ترافیک، ایمنی و کاهش تصادفات از 
طریق حمل ونقل هوشمند، مدیریت 

اقتصادی و سرمایه گذاری، تجهیزات 
ترافیکی و ناوگان حمل ونقل عمومی 
از جمله مترو و اتوبوسرانی است که به 
شرکت های دانش بنیان سطح کشور 

عرضه شد.
امروز  کرد:  تصریح  حق شناس 
محصولات شرکت های دانش بنیان 
فعال در حوزه حمل ونقل در نمایشگاه 
حمل ونقل دانش بنیان ارائه و چهار 
تصادفات  رصد  سامانه  محصول 
)مرصاد(، سامانه پایش ترافیک و 
مدیریت بر اساس داده های گوگل، 
سامانه حمل ونقل تقاضا محور و 
وسایل کوچک رکابی برقی در این 

نمایشگاه رونمایی می شود.
وی ادامه داد: در این رویداد نیازهای 
شناسایی شده در شهرداری اصفهان با 
سایر کلان شهرها به اشتراک گذاشته 
می شود، اگر در سایر کلان شهرها 
باشد،  داشته  وجود  ظرفیت هایی 

می تواند به این موارد اضافه شود.
معاون حمل ونقل و ترافیک شهردار 
اصفهان با بیان اینکه به دنبال استفاده 
از مشارکت نخبگان و اساتید در رفع 
نیازها هستیم، تصریح کرد:  این 
ظرفیت هایی برای سرمایه گذاری در 
حوزه های دانش بنیان شناسایی شده 
که در این رویداد موجود است؛ صندوق 
سرمایه گذاری صنایع پیشرفته وزارت 
صمت از جمله این ظرفیت ها است که 

از مسائل موجود حمایت خواهد کرد.
نیازمند  اینکه  بیان  با  حق شناس 
هم افزایی بین شهرها برای رفع 
معضلات حمل ونقلی هستیم، گفت: 
مشکل ترافیک و آلودگی هوا در حال 
حاضر بیش از ۵۰ درصد جمعیت کشور 
را درگیر کرده است، به طوری که بیش 
از ۵۰ درصد بودجه کشور صرف آن 
می شود، بنابراین باید برای رفع آن 

تلاش کرد.
است  امید  کرد:  خاطرنشان  وی 
برگزاری این رویداد بتواند منجر به 
ایجاد جذابیت برای حضور نخبگان 
کشور برای رفع مسائل حمل ونقل و 

ترافیک شود.
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در جلسـه مدیـر عامـل آبفـای اسـتان 
اصفهـان بـا نماینـده مـردم ناییـن و خورو 
بیابانـک بـر مشـارکت بخـش خصوصـی 
و خیریـن بـرای توسـعه تاسیسـات آب و 
فاضـلاب در شـهرها و روسـتاهای ایـن 

منطقـه تاکیـد شـد.
حسـین اکبریان با اشـاره به خیرین آبرسان 
در منطقـه نایین گفـت: در سـال های اخیر 
خیریـن آبرسـان در ناییـن اقدام بـه احداث 
آب انبارهـا در این شهرسـتان نمودند و باید 
از ایـن ظرفیت بـرای توسـعه خدمـات آبفا 

در سـایر مناطق نیز اسـتفاده شـود.
وی توسـعه تاسیسـات آبفا در منطقه نایین 
و خوروربیابانـک را بـدون سـرمایه گذاری 
بخش خصوصـی و همکاری خیرین بسـیار 
زمانبـر اعلام کـرد و خاطرنشـان سـاخت: 
در حـال حاضـر بـرای بازسـازی مخـزن 
۱۲ هزار مترمکعبـی شـهر خوروaبیابانک، 
اجـرای خط انتقـال آب خـور، ایجاد شـبکه 

آب روسـتاهای منطقه خور، اجرای شـبکه 
و احداث تصفیه خانه در شـهر خـور، جندق 
و روسـتاهای چـاه ملـک و ایـراج نیـاز بـه 
همـکاری و مشـارکت دیگـر بخش هـا 

اسـت.
مدیرعامـل آبفـای اسـتان اصفهـان بـه 
اسـتفاده بهینه از پسـاب تولیدی در تصفیه 
خانـه فاضـلاب ناییـن پرداخـت و تصریح 
کـرد: فعـالان صنعتـی در منطقـه ناییـن 
بایـد درصدد اسـتفاده پسـاب تصفیـه خانه 
فاضـلاب جهـت رفع نیـاز آبـی باشـند چرا 
که مطابـق با بنـد ع تبصره ۸ قانـون بودجه 
۱۴۰۲ وزارت نیـرو مکلف بـه بازتخصیص 
منابـع آب مـورد نیـاز صنعـت از محـل 

آب هـای نامتعـارف شـده اسـت.
اکبریان با اشـاره به آبرسـانی به ۱۸ روسـتا 
در مجتمـع روسـتایی لای سـیاه ناییـن 
گفـت: هم اکنون 6۲ روسـتا تحت پوشـش 
مجتمع روسـتایی لای سـیاه قرار دارند که 

در سـال های گذشـته ۲۷ روسـتا در ایـن 
مجتمع از آب شـرب پایـدار برخودار شـدند 
و تـلاش می شـود بـا کار جهادی تـا قبل از 
خرداد ماه سـال جـاری، ۱۷ روسـتای دیگر 
در ایـن مجتمـع از آب شـرب پایـدار بهـره 

مند شـوند.
وی افـزود: قـرارگاه سـپاه صاحـب الزمان 
با همکاری بسـیج سـازندگی همـه تلاش 
خود را بـرای اجـرای آبرسـانی پایـدار به ۷ 
روسـتا در مجتمـع روسـتایی کوهسـتان - 
بهارسـتان در بهـار امسـال در دسـتور کار 

قـرار داده اند.
مدیرعامـل آبفـای اسـتان اصفهـان گفت: 
در حـال حاضـر مطالعـات اجـرای شـبکه 
فاضـلاب و احـداث تصفیه خانـه فاضلاب 
در شـهر خـور بـه پایـان رسـیده اسـت و با 
تأمین سـرمایه مـورد نیـاز در اولین فرصت 
اجـرای تاسـیات فاضـلاب در منطقـه 
خورووبیابانک در دسـتور کار قرار می گیرد.

در جلسه مدیر عامل آبفای استان اصفهان با نماینده مردم نایین و خورو بیابانک مطرح شد:

مشارکت بخش خصوصی و خیرین برای توسعه تاسیسات آبفا

نخستین رویداد فناورانه و نمایشگاه ملی حمل ونقل دانش بنیان برگزارشد:

درخواست از دولت ها برای برنامه ریزی ویژه برابر ترافیک

وی با بیان اینکه تقریباً اکثر کلانتری های استان اصفهان دارای واحد مشاوره 
و مددکاری هستند و به صورت روزانه و مستمر به شهروندان و کسانی که در 
کلانتری ها تشکیل پرونده می دهند خدمات مشاوره ای ارائه می دهند، افزود: 
براساس آمارهای بدست آمده در طول سال گذشته 6۷ هزار و ۱6۹ پرونده به 
واحدهای مشاوره و مددکاری کلانتری ها ارجاع داده شد که 6۸ درصد از این 
پرونده ها با تلاش مشاوران و روانشناسان مستقر در این واحدها به مصالحه ختم 

شده و از ارجاع آنها به مراجع و محاکم قضائی جلوگیری به عمل آمده است.
میرحیدری عنوان داشت: هم اکنون مرکز مشاوره آرامش فرماندهی انتظامی 
استان اصفهان نیز در میدان تاریخی حضرت امام )ره( بالاتر از مسجد شیخ لطف 
الله قرار دارد و به صورت رایگان به شهروندان خدمات مشاوره ای در زمینه های 
خانوادگی، حقوقی، مشاوره پیش از ازدواج، مشاوره کودک و نوجوان، مشاوره 
انتظامی، روانسنجی و ... را ارائه می دهد که این مرکز نیز سال گذشته به ۱۱ هزار 

و ۷۳۰ نفر خدمات مشاوره ای رایگان ارائه کرده است.
این مقام ارشد انتظامی از اجرای ۴ مرحله مشاوره گروهی، چاپ ۴ جلد کتاب 
با موضوعات روانشناختی و تربیتی و همچنین برگزاری بیش از ۲ هزار جلسه 
سخنرانی با موضوعات مشاوره ای درکانون های فرهنگی، فرهنگسراها، مساجد 
و مدارس و همچنین برپایی نمایشگاه های تخصصی در مناطق حاشیه ای سطح 
استان خبر داد و گفت: اقدامات مذکور تأثیر بسزایی در کنترل و پیشگیری از 

آسیب های اجتماعی داشته و انشاء الله با قوت این روند ادامه خواهد داشت.
وی ادامه داد: مرکز مشاوره آرامش پلیس اصفهان و واحدهای مشاوره و مددکاری 
مستقر در کلانتری های استان در خصوص ارائه خدمات رایگان مشاوره ای 
آمادگی کامل دارند و شهروندان می توانند برای دریافت این خدمات با شماره 
تلفن ۲۱۸۲۵6۳۰ در ساعات اداری و با سامانه تلفن گویای ۰۹6۵۸۰ در تمام 

ساعات شبانه روز تماس حاصل کنند.
میرحیدری خاطر نشان کرد: لازم می دانم نهم اردیبهشت ماه که به نام روز 
روانشناس و مشاور نامگذاری شده را به همه روانشناسان و مشاوران به خصوص 
همکاران روانشناس و مشاور خود که در مرکز مشاوره آرامش و واحدهای مشاوره 
و مددکاری کلانتری ها مشغول خدمت هستند تبریک گفته و از تلاش ها و 

زحمات آنان در جهت کاهش آسیب های روحی و روانی جامعه قدردانی کنم.

فرمانده انتظامی استان اصفهان از مصالحه 68 درصدی 
پرونده های مربوط به اختلافات و دعاوی در مسائل 
خانوادگی و حقوقی با تلاش کارشاسان مشاوره پلیس 
خبر داد. سردار محمدرضا میرحیدری فرمانده انتظامی 
استان اصفهان با اشاره به نقش مراکز مشاوره آرامش 
فرماندهی انتظامی جمهوری اسلامی ایران و واحدهای 
مشاوره و مددکاری کلانتری ها اظهار داشت: این مراکز 
در سال 8۱ با هدف کاهش پرونده های قضائی و رفع 
مشکلات و آسیب های شهروندان راه اندازی و جمع 
قابل توجهی از روانشناسان و مشاوران برای بکارگیری 
در این مراکز استخدام شدند که از آن روز تاکنون این 
عزیزان در مصالحه دادن پرونده های تشکیل شده در 
کلانتری ها و عدم ارجاع آنها به مراجع قضائی نقش 

بسزایی داشتند.

 فرمانده انتظامی استان اصفهان ازآمار
واحدهای مشاوره خبرداد:

مصالحه 68 درصدی پرونده های اختلاف

گزارش

ترافیـک  و  حمل ونقـل  معـاون 
شـهردار اصفهـان گفـت: محصـولات 
شـرکت های دانش بنیان فعال در حوزه 
حمل ونقـل در نمایشـگاه حمل ونقـل 
دانش بنیـان ارائـه و چهـار محصـول 
سـامانه  تصادفـات،  رصـد  سـامانه 
پایـش ترافیـک و مدیریـت بـر اسـاس 
داده هـای گـوگل، سـامانه حمل ونقـل 
تقاضامحـور و وسـایل کوچـک رکابـی 

برقـی رونمایـی می شـود.
حسـین حق شـناس در آئین آغـاز به کار 
نخسـتین رویـداد فناورانـه حمل ونقـل 
دانش بنیـان و سـی ودومین نشسـت 
معاونـان حمل ونقـل کلان شـهرهای 
کشـور، بـا بیـان اینکـه مقـام معظـم 
رهبـری بـر جلـب مشـارکت مـردم در 
حـل مسـائل تاکیـد داشـته اند، اظهـار 
کرد: اسـتفاده از ظرفیـت دانش بنیان ها 
در رفع مسـائل ضـروری اسـت، در این 
راسـتا سـال گذشـته تفاهم نامه ای بین 
معاونـت علمـی ریاسـت جمهـوری، 
وزارت کشـور و شـهرداری اصفهـان 
منعقـد شـد تـا شـهرداری اصفهـان 
زمینـه  در  نمونـه  شـهر  به عنـوان 
حمل ونقـل انسـان محـور، رویدادهای 
فناورانـه را رهبـری، نیازهـای ایـن 
حـوزه را شناسـایی و بـا شـرکت های 

دانش بنیـان ارتبـاط برقـرار کنـد.
وی افـزود: بـر ایـن اسـاس معاونـت 
عمرانی وزارت کشور، سـتاد حمل ونقل 
و توسـعه فضایی معاونت علمی ریاست 
حمل ونقـل  معاونـت  و  جمهـوری 
شـهرداری اصفهـان جلسـات مربـوط 
بـه ایـن تفاهم نامـه را تشـکیل دادنـد 
و در نخسـتین گام نیازهـای فناورانـه 
حمل ونقـل شـهر اصفهـان در پنـج 

دسـته کلـی شناسـایی شـد.
معـاون حمل ونقـل و ترافیک شـهردار 
اصفهـان گفـت: ایـن محورهـا شـامل 
تجهیـزات هـوای پـاک، وسـایل نقلیه 
مدیریـت  هوشمندسـازی،  برقـی، 
ترافیـک، ایمنـی و کاهـش تصادفـات 
از طریق حمل ونقل هوشـمند، مدیریت 
اقتصـادی و سـرمایه گذاری، تجهیزات 
ترافیکی و نـاوگان حمل ونقـل عمومی 
از جمله مترو و اتوبوسـرانی اسـت که به 
شـرکت های دانش بنیان سـطح کشـور 

عرضه شـد.
امـروز  کـرد:  تصریـح  حق شـناس 
محصـولات شـرکت های دانش بنیـان 
فعال در حـوزه حمل ونقل در نمایشـگاه 
حمل ونقـل دانش بنیـان ارائـه و چهـار 
محصـول سـامانه رصـد تصادفـات 
)مرصـاد(، سـامانه پایـش ترافیـک و 
مدیریـت بـر اسـاس داده های گـوگل، 
سـامانه حمل ونقـل تقاضـا محـور و 
وسـایل کوچـک رکابـی برقـی در این 

نمایشـگاه رونمایـی می شـود.
وی ادامـه داد: در ایـن رویـداد نیازهای 
شناسایی شده در شـهرداری اصفهان با 
سایر کلان شـهرها به اشـتراک گذاشته 
می شـود، اگـر در سـایر کلان شـهرها 
ظرفیت هایـی وجـود داشـته باشـد، 
می توانـد بـه ایـن مـوارد اضافه شـود.

ترافیـک  و  حمل ونقـل  معـاون 
شـهردار اصفهـان بـا بیـان اینکـه بـه 
دنبـال اسـتفاده از مشـارکت نخبـگان 
و اسـاتید در رفـع ایـن نیازهـا هسـتیم، 
تصریـح کـرد: ظرفیت هایـی بـرای 
حوزه هـای  در  سـرمایه گذاری 
دانش بنیـان شناسـایی شـده کـه در 
ایـن رویـداد موجـود اسـت؛ صنـدوق 
سـرمایه گذاری صنایع پیشـرفته وزارت 
صمـت از جملـه ایـن ظرفیت ها اسـت 
کـه از مسـائل موجـود حمایـت خواهد 

. کـرد
حق شـناس بـا بیـان اینکـه نیازمنـد 
هم افزایـی بیـن شـهرها بـرای رفـع 
هسـتیم،  حمل ونقلـی  معضـلات 
گفـت: مشـکل ترافیـک و آلودگـی 
هوا در حـال حاضـر بیـش از ۵۰ درصد 
جمعیـت کشـور را درگیـر کرده اسـت، 
به طوری کـه بیـش از ۵۰ درصـد بودجه 
کشـور صـرف آن می شـود، بنابرایـن 

بایـد بـرای رفـع آن تـلاش کـرد.
وی خاطرنشـان کـرد: امیـد اسـت 
برگـزاری ایـن رویـداد بتوانـد منجر به 
ایجـاد جذابیـت بـرای حضـور نخبگان 
کشـور بـرای رفـع مسـائل حمل ونقـل 

و ترافیـک شـود.

رونمایی از سامانه حمل ونقل 
تقاضامحور

معاون شهردار اصفهان خبر داد:

 خبر
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ایرنا: رییس اداره حفاظت و حمایت اداره کل منابع طبیعی و آبخیزداری اصفهان 
گفت: تاکنون گزارشی مبنی بر هجوم ملخ صحرایی به عنوان یک آفت مضر به 

عرصه های طبیعی این استان دریافت نشده است.
مدیرکل دفتر مبارزه با آفات عمومی و همگانی سازمان حفظ نباتات کشور 
فروردین امسال اعلام کرده بود: بر اساس پیش بینی فائو، با توجه به بارندگی ها 
در شبه جزیره عربستان احتمال هجوم ملخ صحرایی به ایران در اردیبهشت 

وجود دارد.
در این ارتباط امین حافظی رییس اداره حفاظت و حمایت اداره کل منابع طبیعی 

و آبخیزداری اصفهان روز سه شنبه در گفت و گو با خبرنگار ایرنا اظهارداشت: 
اصفهان از جمله مناطق مستعد حضور ملخ صحرایی هست اما تاکنون موردی 

مشاهده نشده است.
وی ادامه داد: از لحاظ زمانی و شرایط جغرافیایی بعید است که در روزهای آینده 

شاهد هجوم این آفت به استان اصفهان باشیم.
رییس اداره حفاظت و حمایت اداره کل منابع طبیعی و آبخیزداری اصفهان تصریح 
کرد: با این حال پیش بینی های لازم صورت پذیرفته و مراتب به اطلاع نهادهای 

مرتبط رسیده است و ما نیز برای مبارزه با این آفت در آمادگی قرار داریم.

به گزارش ایرنا، ملخ صحرایی در مسیر حرکت خود با تغذیه از سبزینه های 
مختلف جنگل ها، باغ های میوه، علوفه، غلات، صیفی و مراتع را از بین می برند 
و با توجه به قدرت تخریبی بالایی که دارد باعث قحطی در منطقه مورد هجوم 

می شود.
در ۳۰ بهمن سال ۹۷ مبارزه با ملخ صحرایی در سطح ۷۵۰ هزار هکتار از اراضی 
۹ استان عملیاتی شد، در سال ۹۸ هجوم ملخ صحرایی توسط دیده بانی سازمان 
حفظ نباتات کشور در استان های جنوبی کشور ثبت شد و نزدیک به یک میلیون 

هکتار تحت مبارزه قرار گرفت. 

رییس حفاظت اداره کل منابع 
طبیعی اصفهان:

هجوم ملخ 
صحرایی به استان 
اصفهان گزارش 
نشده است



جهـــــــان

Isfahan News

 زهره رجبی  چندی پیش نشست »اثرفرونشست 
زمین درمیراث فرهنگی و آثار تاریخی« به مناسبت 
»روز جهانی بناها و محوطه های تاریخی« به همت 
اداره کل میراث فرهنگی، گردشگری و صنایع دستی 
استان اصفهان برگزار شد. اهمیت و ضرورت برگزاری 
چنین محافلی ارزشمند و مغتنم است، در این هیچ 
تردیدی نیست. اما چند پرسش مهم مثل هر ساله برای 
همه این سالها و رو به همه مسئولان. تا کی همایش 
و شعار؟ آیا شعار می تواند یک ابسیلون فرونشست را 
بکاهد یا سرعت آن را کم کند؟ عملگرایی علمی در 
کنار این قبیل برنامه ها چه زمانی قرار است قرار بگیرد؟

به استناد خبر مندرج در خبرگزاری آناتولی چند ماه 
پیش نیز رئیس گروه مهندسی حفاظت آب و خاک 
سازمان آموزش و ترویج کشاورزی ایران اعلام کرد: 
فرونشست زمین در کشورمان 10 برابر استانداردهای 
جهانی است و 70 درصد دشت های ما با این مشکل 

درگیرند.

مناطق  تمام  گیلان  استان  به جز   
کشورمان را درگیرهستند

وضعیت »فرونشست زمین« در بسیاری از مناطق 
و دشت های کشورمان به مرحله بحرانی رسیده به 
صورتی که پدیده فرونشست به جز استان گیلان تمام 
مناطق کشورمان را درگیر کرده است. عمق این پدیده 
از دشت های کشور گذشته و در استان های تهران, 
اصفهان, فارس و خوزستان به مناطق مسکونی نیز 

خسارات جدی وارد کرده است!
در حال حاضر گستره فرونشست دست کم دو سوم 
از دشت های کشور که محتوی آب شیرین هستند را 
تحت تأثیر قرار داده است و یک سوم دیگر این دشت ها 
هم با کاهش تراز آب مواجه هستند که با ادامه یافتن 
این روال, این دشت ها نیز در آینده درگیر فرونشست 

خواهند شد.
عوامل طبیعی و انسان ساز از جمله استفاده بی رویه از 

سفره های آب زیرزمینی، تغییر اقلیم، گرمایش جهانی، 
استخراج غیراصولی از معادن، حفر چاه های غیرمجاز، 
حفر تونل های مترو و قطار شهری، حرکت آرام زمین 
و خروج گدازه، عواملی هستند که به بحرانی تر شدن 
شرایط فرونشست در کشور دامن می زنند؛ در این میان 
استفاده بی رویه از سفره های آب زیرزمینی بیشترین 
نقش را در افزایش نرخ فرونشست داشته و در واقع مهار 
فرونشست در گرو بازیابی آبخوان های زیرزمینی است.

 ۴۰ میلیون نفر از جمعیت ایران در 
زندگی  زمین  فرونشست  پهنه بندی 

می کنند
مدیر بخش زلزله و خطرپذیری مرکز تحقیقات راه، مسکن 
و شهرسازی کشور گفت: بر اساس آخرین مطالعات، 
حدود ۴0 میلیون نفر معادل ۴۹ درصد از جمعیت کشور در 

پهنه بندی فرونشست زمین، زندگی می کنند.
للهی در نشست اثر فرونشست زمین در  علی بیت ا
میراث فرهنگی و آثار تاریخی که در اصفهان برگزار 
شد، افزود: طبق جدیدترین مطالعات انجام شده، 
وسعت پهنه بندی فرونشست زمین در ایران به حدود 
1۵۸ هزار کیلومترمربع می رسد که حدود 10 درصد از 

مساحت کشور را دربرمی گیرد.
وی با اشاره به اینکه وسیعترین پهنه بندی فرونشست 
زمین در خراسان رضوی است، ادامه داد: اصفهان، رُتبه 
پنجم کشور را در این زمینه دارد اما از نظر تعداد شهرها 
و میزان بافت فرسوده، در پهنه بندی فرونشست دارای 

رُتبه نخست است.
بیت اللهی خاطرنشان کرد: حدود ۳۸0 شهر از یکهزار و 
۴۴0 شهر کشور در پهنه بندی فرونشست زمین مستقر 
است و این پهنه بندی، بسیاری از کلانشهرهای کشور 

را درنوردیده است.

خطرپذیری  بالاترین  اصفهان،   
فرونشست زمین را دارد

این متخصص ژئوفیزیک با تاکید براینکه اصفهان 
بالاترین خطرپذیری فرونشست زمین را در کشور 
دارد و این پدیده حدود ۲ میلیون و ۸00 هزار نفر را در 
محدوده کلانشهر اصفهان و اطراف آن تهدید می کند، 
گفت: در این خطه ۲۶ هزار هکتار با خطر بسیار بالا 
)فرونشست بالای پنج سانتی متر در سال( و سه هزار 
و ۵00 هکتار دارای فرونشست بالای 10 سانتی متر 

در سال است.
وی با بیان اینکه مساحت پهنه فرونشست در خراسان 
رضوی پنج برابر اصفهان است، افزود: اما خطرپذیری 
فرونشست در اصفهان برای بخش های مختلف مانند 
جمعیت و آثار میراثی آن ۲0 برابر خراسان رضوی 

است.
وی ادامه داد: در اصفهان ۳۲۸ مسجد و بیمارستان، 

۲۵۸ مدرسه، 1۹ مرکز فرهنگی و ۹ هزار و ۳7۴ پل در 
معرض اثر فرونشست زمین قرار دارند.

بیت اللهی با تاکید بر اهمیت جریان دائمی زاینده رود 
برای مقابله با پدیده فرونشست زمین در اصفهان 
تصریح کرد: زمانی که جریان آب این رودخانه قطع 
می شود، ۲.۵ متر سطح آب پایین می رود و فرونشست 
تشدید می شود اما هرگاه آب جریان می یابد ۲ متر 
جبران می شود که این موضوع اهمیت جریان آب در 

زاینده رود را نشان می دهد.
وی تاکید کرد: اگر همه چاه های آب اصفهان را مسدود 
کنند و رودخانه زاینده رود جریان دائمی نداشته باشد، 

فرونشست زمین را نیز بطور مستمر خواهیم داشت.
وی، نقش زاینده رود در تغذیه آبخوان های اصفهان را 
بی نظیر دانست و هشدار داد: اگر کاری برای زاینده رود 

انجام نشود تصویر 10 سال آینده اصفهان، وحشتناک 
خواهد بود.

بیت اللهی خاطرنشان کرد: یکی از ویژگی های بد 
فرونشست زمین در اصفهان، نامتقارن بودن است که 
خطرپذیری آن را بویژه در آثار تاریخی و میراثی بیشتر 

و بدتر می کند.
وی، بهترین راهکار برای کاهش مخاطرات ناشی از 
فرونشست زمین را »تدوین مقررات ملی فرونشست 
زمین« عنوان کرد و گفت: ما در زمان حاضر حتی یک 
بند مقررات لازم الاجرا برای فرونشست زمین در کشور 
نداریم در حالی که تنظیم چنین قوانینی مانند مقررات 

ساختمان ضروریست.

دکترای اقلیم و جغرافیای شهری
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پژوهشـگر بـازار مسـکن بـا بیـان این کـه بـا ۵ سـاله شـدن مشـروط 
قراردادهـای اجـاره بـازار مسـکن، التهابـات ایـن بخـش کاهـش و بـارا 
کنتـرل می شـود خواسـتار همـکاری دسـتگاه های ذی ربـط بـرای اجرای 

ایـن برنامـه شـد.
فریدون شـیری اظهـار کرد:  بـا هماهنگـی دولت، مجلـس و قـوه قضاییه 
به راحتـی می تـوان بـا تصویـب فـوری قانـون ۵ سـاله شـدن قراردادهای 

اجـاره، بـازار مسـکن را سـاماندهی کرد.

وی بـا بیان این کـه در این قانـون باید شـروطی گنجانـده شـود، ادامه داد:  
مهم تریـن شـرط خوش حسـاب بـودن مسـتاجران اسـت. در ایـن صورت 
امـکان تمدیـد قراردادهـای اجـاره بـا افزایـش معقول سـالانه نـرخ اجاره 

امـکان پذیـر شـده و از التهابات سـالانه ایـن بخش کاسـته خواهد شـد.
وی درپاسـخ به این پرسـش که مالـک اختیـار ملک خـود را داشـته و این 
مسـئله در واقع دخالـت در امـوال دیگران اسـت، گفـت:  در اکثـر زمینه ها 
هر چند سـال یکبار قوانین متناسـب با شـرایط حـال جامعه تغییـرات دارد 

مثـل افزایش جریمه هـای رانندگـی، تغییر قانـون مهریه... قانـون مالک و 
مسـتأجر نیز بـرای چند دهه قبل اسـت بروزرسـانی نشـده اسـت.

وی بـا بیـان این کـه شـاهد شـرایط اسـفباری در اجـاره نشـینی هسـتیم، 
افزود: دولت در حـوزه نان، مواد غذایـی، دارو حمایت هایی دارد و سوبسـید 
پرداخـت می کنـد، اهمیت مسـکن هـم کمتـر از نان و غـذا نیسـت و لازم 
اسـت قوانین مربوط به مالک و مسـتأجر مورد بازنگری سـریع قـرار گیرد.
منبع: پایگاه خبری تحریریه

5 ساله شدن 
قراردادهای اجاره 
برای ساماندهی 
بازار مسکن

پژوهشگر بازار مسکن پیشنهاد داد:

خبر اول
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رئیس سازمان نظام پرستاری 
کشور:

بیش از 100 هزار نفر 
پرستار نیاز داریم

 دریا وفایی  محمدمیرزابیگی رئیس 
سازمان نظام پرستاری با بیان اینکه کشور 
همچنان با کمبود پرستار مواجه است گفت: 
اصل قانون تعرفه گذاری برای پرستاران 
اجرا نشده است، افتتاح کلان بیمارستان ها 
نیاز به افزایش جذب نیروی پرستاری را 
بیشتر کرده در حالی که با کمبود بیش 
از 100 هزار نیروی پرستاری در کشور 

مواجه ایم.
وی تاکید کرد: افتتاح بیمارستان یعنی نیاز 
به نیرو و تجهیزات بیشترلذا با توجه به میزان 
ساخت و ساز مراکز درمانی به بیش از 100 
هزار نفر نیروی پرستاری برای جبران کمبود 

نیروی پرستار نیاز داریم.
رئیس سازمان نظام پرستاری درپاسخ به 
سؤالی مبنی بر جذب پرستاری در سال 
جاری بیان کرد: از حدود ۲۵ هزار مجوزی 
که برای جذب کادر درمان صادر شده 
مشخص نیست که دقیقاً چه تعدادی مربوط 
به پرستاران است این درحالی است که کشور 
با کمبود پرستار مواجه است. از سوی دیگر 
دولت درحال افتتاح کلان بیمارستان ها 
و مراکزی است که نیاز به افزایش تعداد 

نیروهای پرستاری را بیشتر می کند.
میرزا بیگی همچنین درباره آخرین وضعیت 
اجرای قانون تعرفه گذاری خدمات پرستاری 
اظهار کرد: از نظر ما اصل قانون تعرفه گذاری 
خدمات پرستاری اصلًا اجرا نشده است 
و صرفاً یک تا دو پرداخت علی الحساب 
تأثیر  صورت گرفته که آن هم تحت 
وزارت  از  پرستاری  جامعه  مطالبات 
بهداشت بوده است؛ اصل قانون زمانی 
اجرا می شود که تعرفه خدمات پرستاری 
در قالب دستورالعمل ها و آیین نامه های 
ابلاغی از سوی شورای عالی بیمه سلامت 

پرداخت شود.

۴۰ میلیون ایرانی ساکن پهنه  فرونشست!
نشست »اثرفرونشست زمین درمیراث فرهنگی وآثارتاریخی« برگزار شد:

پـس از اینکه چنـد بـار وعـده وزارت ارتباطـات در 
مـورد اتصـال پیام رسـان ها اجرایـی نشـد، بالاخره 

چهـار پیام رسـان بومـی به هـم متصل شـدند.
پیام رسـان های بلـه، ایتـا، آی گـپ و گـپ در 
به روزرسـانی جدیـد امـکان اتصـال بـه یکدیگر را 
پیدا کرده اند تـا کاربـران بتوانند با داشـتن هر کدام 
از این پیام رسـان ها به بقیـه هم پیام بفرسـتند. این 
قابلیـت کـه اینترکانکشـن نـام دارد همان طور که 
پیش از این گفته شـده بود، از طریق فعال سـازی در 
بخش تنظیمـات پیام رسـان ها اجـرا می شـود. این 
امکان هنوز بـرای کاربران روبیکا و سـروش پلاس 

میسـر نیست.
تعـدد پیام رسـان های داخلـی یکـی از دلایـل عدم 
اسـتقبال کاربـران بـود. بـه ویـژه پـس از شـدت 
گرفتـن فیلترینـگ و اجبـار مـردم بـه اسـتفاده از 
پیام رسـان های بومـی، تعـدد ایـن پیام رسـان ها 
برقـراری ارتباط را سـخت تر می کـرد. هر کـدام از 

سـازمان ها، نهادهـا و مؤسسـات دولتـی از طریـق 
یکی از این پیام رسـان ها بـا مخاطبان خـود ارتباط 
برقـرار می کردنـد و مـردم مجبـور می شـدند همه 

آن هـا را روی گوشـی های خـود داشـته باشـند.
مدیرعامـل پیام رسـان گـپ بهمـن مـاه سـال 
گذشـته در ایـن زمینـه بـه زومیـت گفتـه بـود اگر 
ارتبـاط متقابـل پیام رسـان ها وجود نداشـته باشـد 
کاربرهـا محدودیت هـای جزیـره ای پیـدا می کنند 
و نمی تواننـد بـه صـورت کامـل بـه همـه خدمات 

دسترسـی داشـته باشـند.
وزارت ارتباطـات پـس از ایـن نارضایتی هـا از طرح 
اتصال پیام رسـان های داخلـی به یکدیگـر خبر داد 
و سـال گذشـته اعلام شـد که تا دهه فجر آن ها به 
هم متصل می شـوند. اما ایـن اتصال اتفـاق نیفتاد. 
آن زمان البتـه هنوز جزئیـات این طـرح حتی برای 
پیام رسـان ها مبهـم بـود. در نهایت آنچه کـه اتفاق 
افتاد پروتکلی بـود که امـکان ارتباط پیام رسـان ها 

را تأییـد کرد.
وزارت ارتباطات از همان شـهریور ماه 1۴01 نشان 
داد که قدمی بـرای رفع فیلتـر پلتفرم های محبوب 
برنمـی دارد. در آخریـن اظهارنظـر وزیر هـم تأکید 
شـده که پلتفرم هـای فیلترشـده اگر دفاترشـان در 
ایران تأسیس شـود و تابع قوانین کشـور باشند رفع 
فیلتـر خواهند شـد. شـرطی که بـه نظر نمی رسـد 
عملی باشـد و ایـن وزارتخانـه درواقع تـلاش خود 
را بر توانمندسـازی داخلـی در این حوزه گذاشـته و 
امـکان ارتبـاط پیام رسـان ها بـا یکدیگـر قدمی در 

ایـن جهت اسـت.
بـا وجـود آسـان شـدن ارتبـاط کاربـران چهـار 
پیام رسـان داخلـی، آیـا مقبولیـت پیام رسـان های 
ایرانـی بیشـتر می شـود و نیـاز کاربـران بـه 
پیام رسـان های فیلترشـده برطـرف می شـود؟ 
سـؤالی کـه میـزان دانلـود فیلترشـکن ها احتمـالًا 

می توانـد پاسـخ آن را بدهـد.

پیام رسان های داخلی سرانجام به هم متصل شدند؛

اتحــاد بـا اتصــال
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اولین روزنـامه اقتصـادی دو زبانه استان اصفهان

»با توجـه به رونـد فعلـی توسـعه هوش مصنوعی به 
نظر می رسـد که طـی چند سـال آینده شـاهد ظهور 
نرم افزارهـای هوشـمندی خواهیـم بود کـه توانایی 
خلـق آثـار هنری همچـون فیلـم را داشـته باشـند و 

بتواننـد آثار خـود را تولیـد و بازنشـر کنند«.
هوش مصنوعـی کـه توسـط ربات ها ظهـور می کند 
در مقابـل هوش طبیعـی کـه در جانـداران مشـاهده 
می شـود، قـرار می گیـرد؛ همچنیـن کتاب هـای 
AI پیشـرو، ایـن شـاخه را بـه عنـوان شـاخه ای 
بـرای مطالعـه عوامـل هوشـمند تعریـف می کننـد. 
کاربردهـای هوش مصنوعـی شـامل موتورهـای 
جسـت وجوی پیشـرفته وب، فهـم زبـان انسـان، 
خودروهـای خـودران، تصمیم گیـری خـودکار و 
رقابـت در بالاتریـن سـطوح سـامانه های بـازی 

اسـتراتژیک می شـود.
هوش مصنوعـی کاربردهـای متنوعـی دارد کـه از 
مهم تریـن آن هـا می تـوان بـه اسـتفاده در وسـایل 
نقلیه خودگردان، تشـخیص های پزشـکی، خلق آثار 
هنری، اثبـات قضیه هـای ریاضی، انجـام بازی های 
فکـری، تعییـن هویـت تصاویـر و صـوت، ذخیـره 
انـرژی، جسـت وجوگر اینترنتـی، تهیـه قراردادهـا و 

پیش بینـی آرای قضائـی اشـاره کـرد.
امـروزه هوش مصنوعـی بـه قـدری توسـعه پیـدا 
کـرده کـه قـادر اسـت آثـار هنـری جدیـدی خلـق 
کنـد. آثار هنـری کـه توسـط هوش مصنوعـی خلق 
می شـود بسـیار شـگفت انگیز اسـت و در هیـچ 
نقطـه ای از تاریـخ بشـریت نمونـه مشـابه آن یافت 
نمی شـود. کارشناسـان ایـن حـوزه معتقدنـد کـه 
در آینـده ای نزدیـک هوش مصنوعـی می توانـد 
صنایع هنـری مختلـف را تحـت تأثیر قـرار دهد که 
یکـی از مهم تریـن ایـن صنایع، فیلم سـازی اسـت. 
فیلم سـازی یکـی از صنایـع هنـری مهـم اسـت؛ 
امـروزه هوش مصنوعـی قـادر بـه تولید آثـار هنری 
در قالـب فیلم نیز شـده اسـت. برای بررسـی بیشـتر 
توانایی هـای هوش مصنوعـی در هنـر و شـناخت 
چگونگـی خلاقیـت در سیسـتم های هوشـمند بـا 
حامد شـهبازی، دکتـرای رباتیـک و هوش مصنوعی 
گفت وگویـی انجـام داده ایـم کـه مشـروح آن را در 

ادامـه می خوانیـد:

خلاقیـت در رباتیـک و سیسـتم های 
هوشمند چگونه شکل می گیرد؟

در دانـش رباتیـک به ویـژه علـم هوش مصنوعـی 
بـه صـورت عمـده از تکنیک هـای ویژه ای اسـتفاده 

می شـود کـه بـه واسـطه آن هـا می توان 
خلاقیـت را در سـاختار و ربات هـای 

هوشـمند مدل سـازی کـرد.

در  اثـر  خلـق  بـرای 
سیسـتم های هوشمند از 
چـه تکنیک هایـی اسـتفاده 

می شود؟
امـروزه بـرای اینکـه ماشـین هوشـمند 

نـد تصاویـر، عکس هـای مختلـف،  بتوا
هنـری  آثـار  سـایر  و  متـن  موسـیقی، 

خلـق کنـد، از تکنیک هـای ویـژه ای در 
هوش مصنوعـی و شـبکه های عصبـی اسـتفاده 
روش هـای  بـه  تکنیک هـا  ایـن  کـه  می کنـد 
Code و Decode شـهرت دارنـد. سـاختار کلـی 
عصبـی  شـبکه های  شـامل  الگوریتم هـا  ایـن 
نـد از دو  مصنوعـی عمیقـی اسـت کـه می توا
 بخـش مجـزای Code و Decode برخـوردار 

باشد.

بخـش Code در خلق آثـار هنری چه 
وظیفه ای دارد؟

به طور کلی بخـش Code در هوش مصنوعی برای 
خلق آثـار هنری، وظیفـه دریافت داده هـای مختلف 
را بـر عهـده دارد. ایـن وظیفـه در حوزه هـای مرتبط 
بـا هنـر شـامل داده هـای مختلفـی همچـون انواع 
موسـیقی، تصاویـر و آثـار هنـری می شـود. درواقع 
بخـش Code با دریافـت ایـن داده ها سـاختارهای 
مختلفـی را در شـبکه عصبـی هوشـمند مصنوعی، 

ایجـاد می کنـد.

وظیفه Decode در شـبکه های عصبی 
هوشمند چیست؟

در شـبکه های عصبـی هوشـمند مصنوعـی بخـش 
Decode بـر مبنای اطلاعـات و مباحثی که شـبکه 
عمیق به واسـطه داده هـای مختلف مانند موسـیقی 
و سـایر آثـار هنـری فراگرفتـه اسـت، می توانـد 
داده ها و مطالـب جدیدی را خلـق کند. این سـاختار 
خلق کننـده در شـبکه های عصبی که شـامل بخش 
Code و Decode می شـود، امکان بالقـوه ای را در 
اختیـار بشـر گذاشـته اسـت کـه هـر فـرد بـا کمک 
آن می توانـد آثـار هنـری تصویـری و موسـیقایی 
مختلفـی را بـر مبنـای آمـوزش عـددی داده هـا 

تولیـد کند.

آیا در شبکه های عصبی هوشمند مطالب 
به صورت عدد آموزش داده می شود؟

بله، تمـام مباحث و مسـائلی کـه در هوش مصنوعی 
شـکل می گیـرد شـامل محاسـبات ریاضیاتـی و 
عددی اسـت. با توجه به این مسـئله می تـوان گفت 
که تمـام مفاهیم مرتبـط با مباحـث هنـری از جمله 
مفاهیـم موسـیقی بـه شـکل مجموعـه ای از اعـداد 
و ارقـام در سـاختارهای شـبکه عصبـی مصنوعـی 
جای گـذاری می شـود سـپس هوش مصنوعـی بـه 
واسـطه این داده هـا می توانـد در آینده تصاویـر، آثار 

و داده هـای هنـری جدیـدی به وجـود آورد.

امـروزه چه میـزان در خلق آثـار هنری 
موفق بوده است؟

بـه طـور کلـی شـبکه های عصبـی هوشـمند در 
دنیـای کنونـی بـه توانایی هـای ویـژه در حـوزه 
ننـد اعمـال  نـد و می توا گرافیـک دسـت یافته ا
متناسـب بـا طراحـی گرافیـک را انجام دهنـد. یکی 
از معروف تریـن وبگاه هـای فعـال در ایـن حـوزه 

Midjourney اسـت.
Midjourney از جملـه وبگاه های معروفی اسـت که 
در حوزه خلـق آثار هنـری فعالیت می کنـد و کاربران 
می توانند بـه کمک آن تنهـا با نوشـتن و توصیف هر 

چیزی کـه از تصویـر یا تابلـوی هنری مـورد نظر نیاز 
اسـت، اثـر هنـری جدیدی خلـق کننـد که اثـر خلق 
شـده توسـط هوش مصنوعی در هیچ نقطـه از تاریخ 

یافت نمی شـود.

آیـا هوش مصنوعـی توانایـی فعالیت 
در حوزه هـای دیگـر هنـر از جمله فیلم 

و موسیقی وجود دارد؟
بلـه، امـروزه ایـن توانایی هـای شـگفت انگیز در 
سـایر حوزه هـای هنـری از جملـه فیلم سـازی و 
موسـیقی نیز در حال رشـد و توسعه اسـت. نخستین 
فیلم هـای هوش مصنوعی کـه از ابتدا تا انتها توسـط 
نرم افزارهای هوشـمند تولید و عرضه شـده اسـت در 
همین چند مـاه اخیـر رونمایی شـد. این آثـار هنری 
به طـور کامـل توسـط هوش مصنوعـی تولید شـده 
و در عمـل تمام فرآینـد مرتبط با سـناریو، موسـیقی 
متـن، طراحـی فیلـم و تولیـد توسـط کامپیوتـر و 

هوش مصنوعـی مدیریـت شـده اسـت.
بـا توجـه بـه رونـد فعلـی توسـعه هوش مصنوعـی 
به نظـر می رسـد کـه طـی چنـد سـال آینده شـاهد 
نرم افزارهـای هوشـمندی خواهیـم بود کـه توانایی 
خلـق آثـار هنری همچـون فیلـم را داشـته باشـند و 

بتواننـد آثـار خـود را تولیـد و بازنشـر کنند.

قرارداد مشارکت در تجاری سازی محصولات فناور

سرپرست امور فناوری، مرکز رشد و کارآفرینی دانشگاه اصفهان 
خبر داد:

هشداری که در گفت و گو با دکترای رباتیک مطرح شد؛

هنردرچنگالهوشمصنوعی

ژه
ر وی

خب

برای اجرا به دستگاههای اجرایی ابلاغ شد؛

اصلاحیهحقالسهمدولتازدرآمدخدماتبخششبکهارتباطی

اصلاح تصویب نامه موضوع تعیین حق السهم دولت از درآمد خدمات 
بخش شبکه ارتباطی سیار و ثابت و ارتباطات ماهواره ای ابلاغ شد.

تصویب نامه هیئت وزیران درخصوص اصلاح تصویب نامه موضوع 
تعیین حق السهم دولت از درآمد خدمات بخش شبکه ارتباطی سیار و 

ثابت و ارتباطات ماهواره ای ابلاغ شد.
تصویب نامه مصوب جلسه مورخ ۳۰ فروردین ۱۴۰۲ هیأت وزیران 
درخصوص »اصلاح تصویبنامه موضوع تعیین حق السهم دولت 
از درآمد خدمات بخش شبکه ارتباطی سیار و ثابت و ارتباطات 
ماهواره ای و اصلاحات بعدی آن« طی نامه شماره ۱۷۹۸۳ در تاریخ 

۹ اردیبهشت ماه ۱۴۰۲ توسط معاون اول رئیس جمهور ابلاغ شد.
هیئت وزیران در جلسه ۳۰ فروردین ۱۴۰۲ به پیشنهاد مشترک 
وزارتخانه های ارتباطات و فناوری اطلاعات، امور اقتصادی و دارایی، 
اطلاعات و سازمان برنامه و بودجه کشور و به استناد ماده واحده 
قانون اجازه تعیین و وصول حق الامتیاز فعالیت بخش غیردولتی در 
زمینه پست و مخابرات مصوب ۱۳۹۲ و در اجرای مصوبه شماره ۲ 
جلسه ۳۴۳ مورخ ۷ اسفند ۱۴۰۱ کمیسیون تنظیم مقررات ارتباطات 

تصویب کرد:
۱- تصویب نامه شماره /۵۲۳۴۷ / ت ۵۹۸۰۸ ه مورخ اول تیرماه 

۱۴۰۱ و اصلاحات بعدی آن به شرح زیر اصلاح می شود:
الف - در بند ۱ واژه »نباشد« به واژه »باشد« و عبارت ۲۳.۶ درصد به 

عبارت ۲۸.۱ درصد اصلاح می شود.
ب - در صدر بند ۳ واژه »پایان« حذف می شود.

۲ - این تصویب نامه از تاریخ ابلاغ لازم الاجرا است.
پیش از این تصویب نامه هیأت وزیران درخصوص اصلاح تصویب 
نامه هیأت وزیران موضوع تعیین حق السهم دولت از درآمد خدمات 
بخش شبکه ارتباطی سیار و ثابت و ارتباطات ماهواره ای ابلاغ شده 

بود.
۰۲ هیأت وزیران  /۰۶ تصویبنامه مصوب جلسه مورخ ۱۴۰۱/
درخصوص »اصلاح تصویبنامه هیأت وزیران موضوع تعیین حق 
السهم دولت از درآمد خدمات بخش شبکه ارتباطی سیار و ثابت و 
ارتباطات ماهواره ای« طی نامه شماره ۹۸۳۷۹ در تاریخ ۱۴۰۱/۶/۷ 

توسط معاون اول رئیس جمهور ابلاغ شده بود.

ISFAHAN
NEWSخبـر اول 

سرپرست امور فناوری، مرکز رشد و کارآفرینی 
دانشگاه اصفهان از انعقاد ۲ قرارداد مشارکت در 
تجاری سازی محصولات شرکت های فناور در مرکز 
تجاری سازی این دانشگاه به ارزش ۳.۵ میلیارد 

تومان خبر داد.
حسین حدیدی با اشاره به راه اندازی واحد تجاری 
سازی دانشگاه اصفهان، افزود: در زمان کوتاهی 
پس از راه اندازی واحد تجاری سازی دانشگاه، ۱۲ 
مورد مذاکره با سرمایه گذاران انجام که ۲ مورد به 
انعقاد قرارداد منجر شد و ۲ مورد دیگر در آستانه انعقاد 

قرارداد است.
وی اظهار داشت: از محل ۲ قرارداد تجاری سازی 
و مشارکت در تولید محصولات با سرمایه گذاری 
بخش خصوصی ۳.۵ میلیارد تومان نصیب ۲ شرکت 
فناور مستقر در مرکز رشد دانشگاه اصفهان شد که 
در زمینه های تجهیزات پزشکی و صنایع شیمیایی 

فعال هستند.
حدیدی با اشاره به اینکه راه اندازی مرکز تجاری 
سازی از سال گذشته در دانشگاه اصفهان پیگیری 
شد، خاطرنشان کرد: دانشگاه پیش از این دارای 
کمیته مالکیت فکری بود اما با توجه به ضرورت 
حمایت از محصولات دانش بنیان، فعال کردن کمیته 
»مالکیت فکری و تجاری سازی« و راه اندازی مرکز 

تجاری سازی نیز در دستور کار قرار گرفت.
وی با بیان اینکه مرکز تجاری سازی زیر مجموعه 
ناحیه نوآوری دانشگاه اصفهان است و امسال آغاز 
به کار کرد، گفت: آیین نامه جدیدی در این زمینه 
به منظور حمایت از دانش فنی واحدها و شرکت های 
فناور و دانش بنیان و سرمایه گذاری برای تجاری 
سازی آن و حفظ حقوق مادی و معنوی دانشگاه 

تدوین شده است.

حدیدی با اشاره به اینکه در مرحله نخست و بطور 
آزمایشی در ۶ ماه اول امسال، خدمات این مرکز به 
اعضای هیات علمی و واحدها و شرکت های فناور 
مستقر در دانشگاه اصفهان ارائه می شود، افزود: در 
مراحل بعدی، این حمایت ها برای خارج از دانشگاه 

نیز گسترش می یابد.
سرپرست امور فناوری، مرکز رشد و کارآفرینی 
دانشگاه اصفهان اظهار داشت: با توجه به قراردادی 
که با شهرک علمی و تحقیقاتی اصفهان داریم، 
طرح های پذیرفته شده در مرکز تجاری سازی 
از حمایت های تسهیلاتی و قانونی شهرک نیز 
برخوردار می شوند، زیرا اعتقاد داریم که این کار باید 

در قالب زیست بوم دیده شود.
حدیدی خاطرنشان کرد: در مرکز تجاری سازی 
دانشگاه اصفهان، ارزشگذاری، سطح خدمات و 
فناوری، تعیین سهم دانشگاه، ارتقای اعضای هیئت 
علمی، جذب سرمایه گذار و فروش فناوری مورد 

بررسی قرار می گیرد.
از جمله اهداف راه اندازی واحد تجاری سازی 
دانشگاه اصفهان، تشویق اعضای هیات علمی و 
دانشجویان به تبدیل دانش به ارزش تجاری در جهت 
اثرگذاری بر صنعت و جامعه، حمایت از پژوهش های 
کاربردی و توسعه ای، هدفمندسازی پایان نامه های 
تحصیلات تکمیلی و حمایت از حقوق ذینفعان 

دارایی های فکری است.
دانشگاه اصفهان با احتساب دانشکده های خوانسار 
و شهرضا دارای حدود ۱۹ هزار دانشجو و ۶۶۰ عضو 

هیات علمی در ۴۱۰ رشته تحصیلی است.
این دانشگاه با بیش از ۷۰ سال قدمت یکی از 
دانشگاه های جامع و برتر کشور و دانشگاه معین 

استان اصفهان محسوب می شود.

قائم مقام بنیاد ملی نخبگان گفت: بنیاد تلاش 
دارد در هر استان حداقل یک انجمن خیریه 
نخبه پرور ایجاد کند تا بتوان ظرفیت ها و توان 
مردمی و امور وقف و خیریه را برای حمایت از 

نخبگان به کار گرفت.
ناصر باقری مقدم؛ قائم مقام بنیاد ملی نخبگان 
با حضور در یک برنامه تلویزیونی با بیان 
اینکه شروع، ادامه و بقای انقلاب اسلامی 
نیازمند نیروی انسانی فکور و نخبه است که 
بتواند تمدن نوین اسلامی را پایه گذاری کند، 
گفت: این همان موضوعی است که امام )ره( و 

رهبری نیز همواره به آن اشاره کرده اند.

وی افزود: این نگاه، نخبه محور و مبتنی بر 
حکمرانی نخبگان است و باعث می شود 
مسئولان عالی رتبه کشور حمایت از نخبگان 
را به عنوان یک رویکرد در دستور کار خود 
قرار دهند و به منظور نیل به این هدف 
زیرساخت های لازم برای اثرگذاری نخبگان 

در حوزه های مختلف را فراهم کنند.
این  مجموع  اینکه  بیان  با  باقری مقدم 
اثرگذاری ها را می توان به حکمرانی نخبگان 
تعبیر کرد، یادآور شد: با همین نگاه، بنیاد ملی 
نخبگان تشکیل شد تا مدیریت تحولات کشور 
به دست نخبگان دانشگاهی و حوزوی سپرده 

شود؛ البته نباید به صورت شتابزده در مورد 
عملکرد بنیاد ملی نخبگان قضاوت کرد چراکه 
در طول سال های گذشته اقدامات بسیار خوبی 
ذیل این بنیاد انجام شده، گرچه هنوز تا نقطه 

مطلوب فاصله بسیار است.
 لزوم تحقق حکمرانی نخبگان

قائم مقام بنیاد ملی نخبگان اضافه کرد: 
حکمرانی نخبگان سبب می شود مشکلات 
اقتصادی فرهنگی و اجتماعی کشور کاهش 
نند  می توا نخبگان  چون  یابد  چشمگیری 
با تلاش و استعداد ذاتی خود این مسائل را 
حل کند؛ بنابراین اگر همچنان مشکلات 

عمده ای در کشور در بخش های مختلف 
وجود دارد، به دلیل فقدان حکمرانی کامل 
نخبگان به صورت گسترده است. به عبارت 
دیگر، حکمرانی نخبگان هنوز به طور کامل 

میسر نشده است.
باقری مقدم اظهار داشت: اهمیت موضوع 
نخبگان سبب شد در سال ۹۱، سند راهبردی 
کشور در امور نخبگان توسط شورای عالی 
این  برسد.  تصویب  به  فرهنگی  انقلاب 
سند ساحت های مختلفی دارد و به علم و 
ساحت های علم محدود نمی شود. در واقع 
این سند معتقد است نخبه فردی است که 

استعداد ذاتی خود را برای اثرگذاری اجتماعی 
به کار می گیرد. این اثرگذاری البته محدود به 
حوزه اقتصاد نیست گرچه بارزترین اثرگذاری 
نخبگان در سال های اخیر در حوزه اقتصاد 
دانش بنیان بوده اما سایر ساحت ها مانند 
برای  مناسبی  محل  نیز  ادب  و  فرهنگ 

اثرگذاری نخبگان هستند.
وی تأکید کرد: در یک دهه گذشته تمرکز بنیاد 
ملی نخبگان بیشتر روی حوزه های علمی 
بوده اما از سال گذشته سایر حوزه ها نیز مورد 
توجه قرار گرفتند و اقدامات قابل توجهی برای 
حمایت از جامعه نخبگان حوزه های مختلف نیز 

صورت پذیرفته تا بتوان زمینه را برای شناسایی 
استعدادهای برتر و توانمندی آنان و رسیدنشان 

به مرحله اثرگذاری فراهم کرد.
قائم مقام بنیاد ملی نخبگان با بیان اینکه در 
برنامه ملی شهاب ۱۰ درصد دانش آموزان 
از  کشور به صورت غیرملموس در یکی 
ساحت های هشتگانه استعدادی شناسایی 
می شوند، افزود: در سطوح بالاتر، تقریباً ۳ 
درصد از این ۱۰ درصد می توانند در مدارس 
استعدادهای درخشان، نمونه دولتی و یا هیئت 
امنایی جذب شوند و برای مابقی فعالیتی 
صورت نمی گیرد. به همین دلیل بنیاد ملی 

نخبگان تلاش دارد از طریق کمک گرفتن از 
ظرفیت ها و کانون های مردمی، بستر شناسایی 
و هدایت نخبگان را در شهرهای کوچک و 
حتی روستاها ایجاد کند تا این کانون ها با 
حمایت بنیاد و با استانداردهای کاملًا مشخص 
بتوانند استعدادهای دانش آموزی را شناسایی 
کنند. این اقدام بنیاد برای پرهیز از تمرکزگرایی 
صورت گرفته در کنار این موضوع، حمایت از 
مستعدان بی بضاعت نیز با همکاری کمیته 
امداد امام خمینی و سازمان بهزیستی آغاز 
شده و امیدواریم در سال جاری بتوان گام های 

مؤثری در این حوزه نیز برداشت.

دو نوزاد دختر که با کمک یک ربات باروری، نطفه آنها در 
آزمایشگاه لقاح یافته بود، متولد شدند.

آن ها نخستین نوزادانی هستند که با این روش به دنیا 
می آیند و امیدها برای زوج های نابارور را افزایش داده اند.

این آزمایش در مرکز باروری نیوهوپ واقع در نیویورک 
و در بهار سال گذشته انجام شده است. در آنجا محققان 
ابزارهای باروری رباتیک را کنار هم قرار دادند که شامل 
یک میکروسکوپ، یک سوزن مکانیکی، یک ظرف 

آزمایشگاهی کوچک و لپ تاپ بود.
طبق مقاله ای که MIT منتشر کرده یکی از مهندسان که 
هیچ تخصصی در حوزه باروری نداشت با استفاده از یک 
دستگاه کنترل پلی استیشن ۵ سوزن رباتیک را کنترل 
و آن را برای بارورسازی تخمک هدایت کرد. او از یک 
دوربین تخمک انسانی را رصد و به آن نفوذ کرد تا یک 

سلول اسپرم را در آن قرار دهد.

ادواردآلبا دانشجوی مهندسی مکانیک که دستگاه را 
هدایت می کرد در این باره می گوید: من آرامش داشت. 
در همان موقع با خودم فکر کردم این فرایند چیزی بیشتر 

از یک تجربه است.
 »Overture Life« استارت آپی که ربات جدید را ساخته
نام دارد و هدفش خودکارسازی باروری در آزمایشگاه 
است تا به این ترتیب هزینه ها را کاهش دهد و آن را به 

فرایندی معمول تبدیل کند.
برای این منظور شرکت حق امتیاز اختراعی ثبت کرده که 
در آن درباره یک تراشه زیستی برای فرایند آزمایشگاهی 

IVF در حالت مینیاتوری توضیح داده شده است.
سانتیاگو مونه محقق ژنتیک برجسته در این باره می گوید: 
یک جعبه را تصور کنید که در آن اسپرم و تخمک ها قرار 
می گیرند و ۵ روز بعد نطفه به وجود می آید. این فرایند 

ارزان تر است و هر دکتری می تواند آن را انجام دهد.

قائم مقام بنیاد ملی نخبگان:

انجمنخیریهنخبهپروردراستانهاتشکیلمیشود

برای نخستین بار؛

نوزادان حاصل IVF رباتی متولد شدند
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